
Zahájení
Setkání zahájil Ing. Martin Mach, starosta města 
Mšena. Přivítal všechny přítomné občany, za-
stupitele a zástupce Národní sítě Zdravých měst 
ČR (dále jen „NSZM“) Ing. Petra Švece, ředitele 
NSZM. Před samotným zahájením Fóra Zdravé-
ho města – „Desatero problémů města Mšena“ 
vystoupil Adam Dvorščík, žák hudebního oddě-
lení ZUŠ Mšeno pod vedením PhDr. Josefa Še-
besty Ph.D., učitele hudebního oboru. 

Úkoly z roku 2013
Co se udělalo pro řešení vybraných pro-
blémů?
Byl prostudován Strategický plán rozvoje města 
Mšena. S výsledky fóra byli seznámeni zastupi-
telé města. Zastupitelé přijali výsledky fóra usne-
sením z veřejného zasedání č. 11 Zastupitelstva 
města Mšena ze dne 2. 4. 2014.
1. Hřiště pro 15+ (inline dráha, cyklostezka) 
Podány tři žádosti o dotaci – MMR, Nadace 
ČEZ, Nadace Jistota – žádosti byly zamítnuty. 
Dne 24. 9. 2014 Zastupitelstvo města Mšena  
z rozpočtu města vyčlenilo finanční prostředky 
na pořízení posilovacího prvku Multifunkční se-
stava ARMY (hrací prvek byl vybrán mládeží). 
Termín dodání do konce roku 2014 + montáž  
v závislosti na počasí.
2. Nedostatek kulturních akcí pro mládež Zá-
stupci mládeže se zúčastnili dne 11. 11. 2014 jed-
nání Komise pro kulturu a cestovní ruch města 
Mšena. Byla domluvena spolupráce při sestavo-
vání kulturních akcí na rok 2015.

3. Řešení znečištěného ovzduší (fotovoltaické 
panely) Město Mšeno poskytuje občanům a ne-
ziskovým organizacím „Příspěvek na moderni-
zaci topného systému“. V roce 2014 bylo podáno 
13 žádostí, z toho jedna žádost byla zamítnuta.  
Z rozpočtu města bylo v roce 2014 na příspěvky 
vyplaceno 240 000 Kč.
4. Zajistit další místa pro parkování Rozší-
ření možnosti stání – parkoviště u ZŠ Mšeno, 
Boleslavská ulice, Debř. Prosazení parkoviště 
u hřbitova a organizace parkování na bývalém 
Václavském nám. v rámci projektu rekonstruk-
ce Mělnické ulice. Oslovení vlastníků zahrad  
v okolí koupaliště za účelem zřízení parkoviště. 
Zanesení stávajících i uvažovaných nových par-
kovišť do nového územního plánu.

Seznam oblastí k diskuzi
A. Úřad a občan. B. Životní prostředí. C. Do-
prava, místní ekonomika, podnikání a tradice. 
D. Vzdělávání, kultura, sport a volnočasové 
aktivity. E. Sociální a zdravotní služby, zdravý 
životní styl. F. Stůl mládeže. Celkem bylo vytvo-
řeno šest pracovních skupin. Výsledkem týmové 
práce bylo sestavení seznamu problémů na dané 
téma a vybrání dvou, podle názoru skupiny, nej-
závažnějších problémů. 
Prezentace navržených problémů Po ukončení 
diskuze každá skupina prezentovala své dva pro-
blémy, o kterých se dále diskutovalo v plénu. Jak-
mile nastala shoda nad navrženým problémem 
za oblast, zapsala zapisovatelka tyto problémy 
na hlasovací arch. Opět, stejně jako loni, byla 
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velkým přínosem prezentace problémů očima 
mládeže. Mládež ukázala svůj zájem o dění ve 
městě a mnohé z přítomných mile překvapila. 
Hlasování o navržených problémech Při vstu-
pu do zasedacího sálu MěÚ Mšeno, u prezence, 
obdržel každý občan čtyři hlasovací „lepítka“, 
lístek na tombolu a dotazník na celkové zhod-
nocení akce. Čtyři hlasovací „lepítka“ občané 
využili při hlasování. Každý občan libovolně 
rozděloval své hlasy na hlasovací archy. 
Závěr Během sčítání hlasů z hlasovacích archů 
probíhala tombola. Ceny do tomboly věnovalo 
město Mšeno. Občané měli prostor pro vyplnění 
a odevzdání hodnotících dotazníků. Po ukonče-
ní tomboly byli občané seznámeni s výsledkem 
hlasování.
Nejzávažnější problémy města Mšena, 
vzešlé z Desatera problémů 2014:
1. Společenská místnost pro mládež, maminky 
a seniory (klub) – 27, 2. Vyřešení problému: 
Ukončení praxe dětského lékaře k 1. 1. 2015 – 
21, 3. Prodloužení provozní doby restaurace na 
koupališti (změnit provozovatele) – 18, 4. Vyu-
žití pozemku pod MŠ (před viaduktem) na malé 
dopravní hřiště s parčíkem – 13, 5. – 6. Celková 
obnova trati 076 MB – MŠ – ME a Zeleň na ná-
městí – 12, 7. – 8. Péče o značené turistické trasy, 
včetně odkácení vyhlídkových míst a Přístřešek 
na autobusové zastávce na náměstí a u školy – 
10, 9. Bezbariérovost (přechodů, apod.) – 9, 10. 
Víceúčelová sportovní hala – 6, 11. – 13. Změnit 
systém poplatku za svoz TKO na skutečně vy-
produkovaný odpad; Optimalizace dopravního 
regionu (vlak – bus v návaznosti); Kulturní akce 
pro mládež – 2. Problémy byly zjištěny a násled-
ně budou ověřeny anketou.
Závěrem pan starosta poděkoval všem přítom-
ným za účast a výbornou spolupráci. Podle pre-
zenční listiny se Fóra Zdravého města Mšena 
zúčastnilo 40 občanů, kterým velice děkujeme 
za účast a odhodlání nebát se veřejně prezento-
vat problémy, které je tíží. Nás totiž opravdu 
zajímají Vaše problémy a chceme Vám je po-
moci řešit, a proto věříme, že v příštím roce 
bude účast hojnější, uvědomme si, že všichni 
občané mohou mluvit do „věcí veřejných“,  
a právě toto setkání Vám poskytuje prostor, 
jak ovlivnit dění v naší obci. Fórum bylo ukon-
čeno v 19:50 h.
Zhodnocení fóra občany Každý občan u pre-
zence obdržel dotazník na celkové zhodnocení 
Fóra Zdravého města Mšena – Desatero pro-
blémů města Mšena, kterého se zúčastnilo 40 
občanů, z toho 25 občanů odevzdalo hodnotí-
cí dotazník. Některé dotazníky byly vyplněny  
v celém rozsahu, některé pouze částečně. 
Hodnocení občanů (známky 1 – 5 jako ve ško-
le) Obsah a rozsah programu: 1/11, 2/12, 4/1, 5/1, 
srozumitelnost: 1/16, 2/7, 3/2, Moderace: 1//17, 
2/5, 3/3, příležitost pro aktivní účast: 1/17, 2/5, 
3/1, 4/1, 5/1, užitečnost: 1/14, 2/6, 3/3, 4/1, 5/1, 
zajímavost: 1/11, 2/11, 3/3, atmosféra akce: 1/11, 
2/9, 3/4, 4/1, celkové hodnocení: 1/11, 2/12, 3/1.
Hodnocení spokojenosti: večer byl zajímavý, 
plný nápadů; občerstvení; s účastí lidí; s vede-
ním celé akce, pohoštění; s obsahem a zajíma-
vostí; dán prostor pro mládež.
Doporučení k vylepšení: více času na debatu; 
větrání, přetopená místnost; dořešení problémů, 
které jsou stále aktuální
Děkujeme občanům, kteří vyplněné dotazníky 
odevzdali. Jejich hodnocení spokojenosti a do-
poručení k vylepšení setkání bude pro MA 21 
přínosem pro konání fóra v příštím roce.
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Přítomni: Ing. Martin Mach, Mgr. Hana Ne-
časová, Mgr. Jiřina Trunková, Marie Štrácha-
lová, Alena Oupická, Jiří Guttenberg, Ing. Ja-
romír Flígl, Václav Kočí, Mgr. Marcela Prie-
ložná, Mgr. Jaroslava Matúšková, Jan Krúpa, 
Karel Píč, Martin Kauler, Ing. Zuzana Říhová, 
Bc. Dana Svobodová.

Složení slibu 
Předsedající v souladu s § 69 odst. 2 zákona 
o obcích vyzval přítomné členy zastupitelstva 
ke složení slibu. Před složením slibu předse-
dající upozornil přítomné členy zastupitelstva, 
že odmítnutí složit slib nebo složení slibu  
s výhradou má za následek zánik mandátu (§ 
55 zákona č. 491/2001 Sb.).

Předsedající přečetl slib stanovený v § 69 
odst. 2 zákona o obcích: „Slibuji věrnost Čes-
ké republice. Slibuji na svou čest a svědomí, 
že svoji funkci budu vykonávat svědomitě,  
v zájmu města a jeho občanů a řídit se Ústa-
vou a zákony České republiky.“ 

Jmenovitě vyzval přítomné členy zastu-
pitelstva ke složení slibu pronesením slova 
„slibuji“ a podpisem na připraveném archu. 
Žádný člen zastupitelstva neodmítl složit slib 
ani nesložil slib s výhradou. Zároveň při slo-
žení slibu bylo členům zastupitelstva předáno 
osvědčení o zvolení členem zastupitelstva 
města podle § 53 zákona č. 491/2001 Sb.,  
o volbách do zastupitelstev obcí a o změně ně-
kterých zákonů, ve znění pozdějších předpisů.

Předsedající určil v souladu s Jednacím 
řádem Zastupitelstva města Mšena tyto ově-
řovatele zápisu a zapisovatele: Určení ověřo-
vatelů: Václav Kočí, Karel Píč. Ověřovatelé  
s určením souhlasili. Určení zapisovatele:  
M. Flíglová Jizbová. 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem 
programu v souladu s pozvánkou předanou 
členům zastupitelstva a v souladu s informací 
zveřejněnou na úřední desce. K návrhu pro-
gramu nebyly vzneseny návrhy na doplnění. 
Před hlasováním dal předsedající možnost 
vyjádřit se přítomným občanům. Žádné sta-
novisko vzneseno nebylo a nebylo podáno 
doplnění programu. Předsedající dal hlasovat 
o návrhu programu. 

Usnesení č. 1/1/2014 – hlasování: pro 15, 
proti 0, zdržel se 0 – schváleno jednomyslně.

1. Určení počtu členů rady města, 
určení počtu místostarostů, určení, 
které funkce budou členové zastupi-
telstva vykonávat jako dlouhodobě 
uvolnění (§ 71 zákona o obcích), 
určení způsobu volby starosty a mís-
tostarosty a rady města:
a) Určení počtu členů rady města: Předseda-
jící navrhl, aby rada města byla pětičlenná 
(§ 99 odst. 3 zákona o obcích), a to starosta, 
místostarosta a tři členové rady města. Jiné 
návrhy nebyly vzneseny, bylo přistoupeno  
k hlasování. Před hlasováním byla dána mož-
nost zastupitelům i přítomným občanům sdě-
lit své stanovisko. Žádné stanovisko vzneseno 
nebylo.

Usnesení č. 2/1/2014: ZM stanovuje počet 
členů rady města na pět. Hlasování: pro 15, 
proti 0, zdrželo se 0 – schváleno jednomy-
slně.

b) Určení počtu místostarostů: Předsedající 
navrhl, aby zastupitelstvo volilo jednoho mís-
tostarostu. Jiné návrhy nebyly vzneseny, bylo 
přistoupeno k hlasování. Před hlasováním 
byla dána možnost zastupitelům i přítomným 
občanům sdělit své stanovisko. Žádné stano-
visko vzneseno nebylo.

Usnesení č. 3/1/2014: ZM schvaluje volit 
jednoho místostarostu. Hlasování: pro 15, proti 
0, zdrželo se 0 – schváleno jednomyslně.
c) Určení, které funkce budou členové zastu-
pitelstva vykonávat jako dlouhodobě uvol-
nění: Předsedající navrhl, aby funkce staros-
ty města byla vykonávána jako uvolněná ve 
smyslu § 71 zákona o obcích. Jiné návrhy 
nebyly vzneseny. Před hlasováním byla dána 
možnost zastupitelům i přítomným občanům 
sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko sdě-
leno nebylo.
Usnesení č. 4/1/2014: ZM v souladu s § 84 
odst. 2 písm. k) zákona o obcích určuje, že pro 
výkon funkce starosty města bude člen zastu-
pitelstva dlouhodobě uvolněn. Ostatní funkce 
budou neuvolněné. Hlasování: pro 15, proti 
0, zdrželo se 0 – schváleno jednomyslně.

d) Určení způsobu volby starosty, místosta-
rosty a rady města: Předsedající informoval, 
že nestanoví-li zastupitelstvo jinak, probíhá 
volba starosty a místostarosty veřejným hla-
sováním. Změnu způsobu hlasování musí 
schválit zastupitelstvo. 

Předsedající navrhl tajnou volbu, radní vo-
lit v bloku na jednom volebním lístku (volba 
do vícemandátového orgánu), zvoleni jsou ti, 
kteří obdrží nejvyšší počet hlasů (osm, nebo 
více než 8). V případě rovnosti hlasů v jaké-
koli volbě následuje další kolo volby. V pří-
padě tajné volby budou hlasy odevzdány do 
připravené hlasovací urny, následně budou 
spočítány, pokud některý ze členů zastupitel-
stva bude chtít výsledek přepočítat, kontrola 
mu bude umožněna.

ŠTRÁCHALOVÁ – navrhuje volbu veřej-
nou, podle jejího názoru není důvod volby 
tajné; FLÍGL – dotaz na pana předsedajícího, 
proč navrhuje tajnou volbu a co ho k tomu 
vede; MACH – podle jeho názoru je volba taj-
ná nejdemokratičtější. Před hlasováním byla 

dána možnost zastupitelům i přítomným obča-
nům sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko 
sděleno nebylo a nebyly podány žádné další 
návrhy. Předsedající dal o návrhu členky ZM 
M. Štráchalové hlasovat.

Usnesení č. 5/1/2014: ZM schvaluje ve-
řejný způsob volby starosty, místostarosty  
a radních. Hlasování: pro 7, proti 8, zdrželo se 
0 – zamítnuto.

Usnesení č. 5/1/2014: ZM schvaluje tajný 
způsob volby starosty, místostarosty a radních 
postupem uvedeným předsedajícím. Hlasová-
ní: pro 8, proti 7, zdrželo se 0 – schváleno.

Předsedající oznámil, že sečtením hlasů po-
věřil zaměstnankyně úřadu – p. tajemnici Flí-
glovou, p. Dohnalíkovou a p. Maksimovou.

2. Volba starosty
Byly podány následující návrhy: Členka ZM 
Mgr. Prieložná navrhla zvolit do funkce sta-
rosty Ing. Martina Macha. Svůj návrh zdůvod-
nila tím, že ve volbách obdržel nejvíce hla-
sů, a proto má morální právo na tuto funkci. 
Ing. Mach návrh přijal. Před hlasováním byla 
dána možnost zastupitelům i přítomným obča-
nům sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko 
sděleno nebylo a nebyly podány žádné další 
návrhy.

Usnesení č. 6/1/2014: ZM volí starostou 
města Mšena Ing. Martina Macha. Hlasování: 
pro 13, proti 0, zdrželi se 2 – schváleno.

3. Volba místostarosty
Byly podány následující návrhy: Členka ZM 
Mgr. Trunková navrhla zvolit do funkce mís-
tostarosty K. Píče. Pan Píč návrh přijímá. Před 
hlasováním byla dána možnost zastupitelům  
i přítomným občanům sdělit své stanovisko. 
Žádné stanovisko sděleno nebylo a nebyly po-
dány žádné další návrhy.

Usnesení č. 7/1/2014: ZM volí místosta-
rostou města Mšena p. Karla Píče. Výsledek 
tajného hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 
1 – schváleno.

4. Volba členů rady města
Byly podány následující návrhy: Členka ZM 
A. Oupická navrhla zvolit do funkce člena 
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rady J. Guttenberga. Člen ZM M. Kauler na-
vrhl zvolit do funkce členky rady A. Oupic-
kou. Člen ZM K. Píč navrhl zvolit do funkce 
členky rady Bc. D. Svobodovou. Členka ZM 
Mgr. Prieložná navrhla do funkce člena rady 
Ing. J. Flígla. Člen ZM J. Guttenberg navrhl 
do funkce členky rady Mgr. Hanu Nečaso-
vou. Člen ZM Ing. J. Flígl navrhl do funkce 
členky rady Mgr. Marcelu Prieložnou. Člen-
ka ZM M. Štráchalová navrhla do funkce čle-
na rady Jana Krúpu. Všichni navržení kandi-
dáti návrh přijali. Před hlasováním byla dána 
možnost zastupitelům i přítomným občanům 
sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko sdě-
leno nebylo a nebyly podány žádné další ná-
vrhy. 

Usnesení č. 8/1/2014: ZM volí členy rady 
města Jiřího Guttenberga a Mgr. Hanu Neča-
sovou. Výsledek tajného hlasování: pro 8 – 
schváleno.

Pan starosta navrhl konání druhého kola 
voleb člena rady. Ing. Flígl prohlásil, že ne-
chce být nominován na zbývajícího třetího 
člena rady, stejně tak toto prohlásili i J. Krúpa 
a Mgr. M. Prieložná. Členům ZM byly rozdá-
ny hlasovací lístky s tím, že budou hlasovat 
o dvou navržených členkách, a to o Bc. D. 
Svobodové a A. Oupické. Před hlasováním 
byla dána možnost zastupitelům i přítomným 
občanům sdělit své stanovisko. Žádné stano-
visko sděleno nebylo a nebyly podány žádné 
další návrhy. Bylo přistoupeno k tajné volbě. 
Hlasy byly sečteny. Bc. D. Svobodová získala 
7 hlasů, A. Oupická 8 hlasů.

Usnesení č. 9/1/2014: ZM volí členkou 
rady města A. Oupickou: pro 8 – schváleno.

5. Zřízení finančního a kontrolního 
výboru: 
a) Určení počtu členů finančního a kont-
rolního výboru: Předsedající informoval  
o povinnosti zřídit finanční kontrolní výbor 
(§ 117 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. l) zákona  
o obcích) a navrhl, aby zastupitelstvo zřídilo 
finanční a kontrolní výbor a navrhl pět členů  
v každém výboru. Jiný návrh podán nebyl. 
Před hlasováním byla dána možnost zastupi-
telům i přítomným občanům sdělit své stano-
visko. Žádné stanovisko sděleno nebylo.
Usnesení č. 10/1/2014: ZM zřizuje finanční 
výbor a kontrolní výbor. Oba výbory budou 
nejméně pětičlenné o lichém počtu členů. 
Hlasování: pro 15, proti 0, zdrželo se 0 – 
schváleno jednomyslně.

b) Volba předsedy finančního výboru a čle-
nů finančního výboru: Člen ZM J. Guttenberg 
navrhl zvolit do funkce předsedkyně finanční-
ho výboru Mgr. Prieložnou, která prohlásila, 
že nominaci nepřijímá. Člen ZM M. Kauler 
navrhl zvolit do funkce předsedy finančního 
výboru Ing. Flígla, který rovněž prohlásil, že 
nominaci nepřijímá. Nebyly vzneseny žádné 
další návrhy na funkci předsedy finančního 
výboru. Hlasování o funkci předsedy finanč-
ního výboru bylo odloženo na příští veřejné 
zasedání.

Bylo přistoupeno k návrhům na členy fi-
nančního výboru. Členka ZM Mgr. Trunková 
navrhla zvolit do funkce členů finančního vý-
boru J. Guttenberga, Ing. J. Flígla, M. Kaulera 
a Bc. D. Svobodovou. Ing. Flígl prohlásil, že 
veškeré nominace do výborů odmítá, že se ale 
bude snažit pracovat řádně s plným nasaze-
ním jako zastupitel.

Členka ZM M. Štráchalová navrhla zvolit 

do funkce člena finančního výboru Ing. M. 
Kazdu. Na dotaz p. starosty, zda přijímá, pro-
hlásil, že nominaci přijímá. Na stejný dotaz 
odpověděli kladně J. Guttenberg, M. Kauler 
i Bc. D. Svobodová. Člen ZM J. Guttenberg 
navrhl do funkce členů finančního výboru  
J. Krúpu a Mgr. J. Matúškovou – oba navr-
žení prohlásili, že nominaci nepřijímají. Před 
hlasováním byla dána možnost zastupitelům 
i přítomným občanům sdělit své stanovisko. 
Žádné stanovisko sděleno nebylo a další návr-
hy nebyly podány.

Usnesení č. 11/1/2014: ZM volí členem 
finančního výboru Jiřího Guttenberga. Hlaso-
vání: pro 14, proti 0, zdržel se 1 – schváleno.

Usnesení č. 12/1/2014: ZM volí členem 
finančního výboru Martina Kaulera. Hlasová-
ní: pro 13, proti 0, zdrželi se 2 – schváleno.

Usnesení č. 13/1/2014: ZM volí členkou fi-
nančního výboru Bc. Danu Svobodovou. Hla-
sování: pro 14, proti 0, zdržel se 1 – schvá-
leno.

Usnesení č. 14/1/2014: ZM volí členem fi-
nančního výboru Ing. Michala Kazdu. Hlaso-
vání: pro 15, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 
jednomyslně.

c) Volba předsedy kontrolního výboru  
a členů kontrolního výboru: Člen ZM M. Kau-
ler navrhl zvolit do funkce předsedkyně kon-
trolního výboru Mgr. M. Prieložnou. Mgr. M. 
Prieložná odmítla nominaci. Členka ZM A. 
Oupická navrhla zvolit do funkce předsedky-
ně kontrolního výboru M. Štráchalovou. Ta 
sdělila, že nominaci odmítá se zdůvodněním, 
že pokud by měl být členem kontrolního vý-
boru, tak jako v minulém volebním období, 
p. Václav Novák, nechce ve výboru pracovat, 
protože se jí s ním nepracovalo dobře. Hla-
sování o funkci předsedy finančního výboru 
bylo odloženo na příští veřejné zasedání. Bylo 
přistoupeno k návrhům na členy kontrolního 
výboru.

Člen ZM M. Kauler navrhl zvolit členkami 
kontrolního výboru Ing. Z. Říhovou – nomi-
naci přijímá a Mgr. J. Trunkovou – nomina-
ci odmítla. Člen ZM M. Kauler navrhl zvolit 
členy kontrolního výboru Mgr. J. Matuškovou  
a J. Krúpu – oba nominaci odmítli. Členka 
ZM Mgr. J. Trunková navrhla zvolit členkou 
kontrolního výboru D. Dlouhou, která nomi-
naci přijala.

Před hlasováním byla dána možnost za-
stupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. Žádné stanovisko sděleno nebylo  
a další návrhy nebyly podány.

Usnesení č. 15/1/2014: ZM volí členkou 
kontrolního výboru Ing. Z. Říhovou. Hlasová-
ní: pro 13, proti 0, zdrželi se 2 – schváleno.

Usnesení č. 16/1/2014: ZM volí členkou 
kontrolního výboru D. Dlouhou. Hlasování: 
pro 15, proti 0, zdržel se 0 – schváleno jed-
nomyslně.

6. Rozhodnutí o odměnách za výkon 
funkcí neuvolněných členů zastupi-
telstva
STAROSTA – seznámil přítomné se skuteč-
ností, že členům zastupitelstva obce, kteří 
nejsou pro výkon své funkce dlouhodobě 
uvolněni, je možno poskytovat za výkon 
funkce měsíční odměnu, a to v souladu 
s platnými právními předpisy, konkrétně 
Nařízením vlády č. 37/2003 Sb., o odmě-
nách za výkon funkce členům zastupitel-
stev, ve znění pozdějších předpisů (dále jen 

„NV“). O výši měsíční odměny a data, od 
kdy bude poskytována, musí rozhodnout za-
stupitelstvo obce. Starosta informoval o ma-
ximálních možných výších měsíčních odměn 
neuvolněným členům zastupitelstva obce  
v závislosti na druhu funkcí, které vykonáva-
jí. Pro neuvolněného místostarostu je stano-
vena odměna do 21.522 Kč.

STAROSTA navrhl měsíční odměnu za 
výkon funkce místostarosty města nižší, než 
byla stanovena místostarostům v minulých 
dvou volebních obdobích (8.000 Kč), případ-
ně podle odvedené práce může zastupitelstvo 
odměnu změnit; PÍČ – navrhuje část odměny 
místostarosty věnovat pro spolky na paragraf 
užívaný pro dotační řízení; FLÍGL – pokud 
bude panu místostarostovi schválena odměna 
v určité nižší výši, než byla odměna v minu-
lých volebních obdobích, nemůže místosta-
rosta rozhodovat o tom, jak bude naloženo  
s rozdílem. Přísluší mu schválená odměna.  
A ta druhá část není jeho, není to možné po-
važovat za dar p. místostarosty, jak on říká 
„věnovat spolkům“. Navrhuje odměnu např. 
ve výši 4.000 Kč a při schvalování rozpočtu 
částku pro dotační řízení pro spolky navýšit 
o rozdíl odměny proti minulému volebnímu 
období. 

Členka ZM A. Oupická navrhla odměnu 
p. místostarostovi ve výši 5.000 Kč. Členka 
ZM M. Štráchalová navrhla odměnu p. mís-
tostarostovi ve výši 8.000 Kč. Členové ZM 
M. Kauler a Mgr. J. Trunková se přidávají  
k názoru paní Štráchalové. Člen ZM J. Gut-
tenberg upozornil na zdanění odměn a odvody 
zdravotní pojišťovně. Rozdíl mezi odměnou  
a následným darem komukoliv, např. spol-
kům je jiný, než částka, která by zůstala 
v rozpočtu pro spolky. Člen ZM Ing. J. Flígl 
– navrhuje např. za 3 – 4 měsíce zvýšit od-
měnu p. místostarostovi až po zhodnocení 
odvedené práce.

Pan V. Novák – zastupitelé se dohadují  
a rozhodují o odměně, ale nikdo se nezeptal 
na náplň práce a na to, jakou má p. místosta-
rosta představu. S odměnou souvisí náplň 
práce; místostarosta – chtěl by mít na starosti 
kontakty s dobrovolnými spolky, chtěl by být 
členem krizového štábu, členem stavební-
ho výboru a samozřejmě zastupuje starostu  
v jeho nepřítomnosti. Úřední hodiny bude 
mít od 15 do 17 h vždy v pondělí a ve středu. 
Starosta – náplň se bude průběžně upřesňo-
vat. Před hlasováním byla dána možnost za-
stupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. Žádné stanovisko sděleno nebylo 
a nebyly podány žádné další návrhy.

Usnesení č. 17/1/2014: ZM v souladu s § 
72 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o obcích 
stanovuje odměnu za výkon funkce místosta-
rosty jako neuvolněného člena zastupitelstva 
města ve výši 8.000 Kč měsíčně. Odměna 
bude poskytována ode dne zvolení do funkce 
místostarosty. Hlasování: pro 7, proti 0, zdr-
želo se 8 – neschváleno.

Usnesení č. 17/1/2014: ZM v souladu s § 
72 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o obcích 
stanovuje odměnu za výkon funkce místosta-
rosty jako neuvolněného člena zastupitelstva 
města ve výši 5.000 Kč měsíčně. Odměna 
bude poskytována ode dne zvolení do funkce 
místostarosty. Hlasování: pro 9, proti 1, zdr-
želo se 5 – schváleno.

Starosta informoval o možné výši odměn 
neuvolněným členům zastupitelstva. 
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Člen zastupitelstva: odměna za výkon 
funkce – do 360 Kč, příplatek – do 180 Kč, 
celkem – do 540 Kč.

Člen rady: odměna za výkon funkce – do 
1.300 Kč, příplatek – do 180 Kč, celkem do 
1.480 Kč.

Předseda výboru zastupitelstva nebo ko-
mise rady: odměna za výkon funkce – do 
1.120 Kč, příplatek do 180 Kč, celkem – do 
1.300 Kč.

Člen výboru zastupitelstva nebo komise 
rady: odměna za výkon funkce – do 880 Kč, 
příplatek – do 180 Kč, celkem do 1.060 Kč.

Člen zastupitelstva: Členka ZM A. Ou-
pická navrhla členům zastupitelstva 250 Kč 
měsíční odměny. Člen ZM J. Guttenberg 
navrhl členům zastupitelstva 300 Kč měsíční 
odměny. Členka ZM M. Štráchalová navrhla 
členům zastupitelstva 0 Kč. Před hlasováním 
byla dána možnost zastupitelům i přítomným 
občanům sdělit své stanovisko. Žádné stano-
visko sděleno nebylo a nebyly podány žádné 
další návrhy. Bylo hlasováno v pořadí od po-
sledního návrhu.

Návrh usnesení č. 18/1/2014: ZM stano-
ví v souladu s § 72 a § 84 odst. 2 písm. n) 
zákona o obcích a NV 37/2003 Sb., o odmě-
nách za výkon funkce členům zastupitelstev, 
odměnu za výkon funkce člena zastupitelstva 
ve výši 0 Kč. Hlasování: pro 3, proti 0, zdr-
želo se 15 – neschváleno.

Usnesení č. 18/1/2014: ZM stanoví za vý-
kon funkce členům zastupitelstev, odměnu 
za výkon funkce člena zastupitelstva ve výši 
300 Kč. Odměna bude poskytována ode dne 
přijetí tohoto usnesení. Hlasování: pro 5, 
proti 0, zdrželo se 10 – neschváleno.

Usnesení č. 18/1/2014: ZM stanoví za vý-
kon funkce členům zastupitelstev, odměnu 
za výkon funkce člena zastupitelstva ve výši 
250 Kč. Odměna bude poskytována ode dne 
přijetí tohoto usnesení. Hlasování: pro 6, 
proti 0, zdrželo se 9 – neschváleno.

Žádný návrh nebyl přijat. ZM tedy nebude 
pobírat zatím žádnou odměnu a bude se roz-
hodovat na příštím veřejném zasedání ZM.
Předsedové výboru zastupitelstva nebo ko-
mise rady: Člen ZM p. J. Guttenberg navrhl 
odměnu za výkon funkce předsedy výboru  
a komise a člena výboru a komise ve výši 0 Kč. 
Zdůvodnil tento svůj návrh tím, že v průběhu 
volebního období může být práce zhodnoce-
na a pak rozhodnuto o odměnách. Členka ZM 
A. Oupická navrhla odměnu za výkon funkce 
předsedy výboru a komise ve výši 1.300 Kč  
a člena výboru a komise ve výši 1.060 Kč. Svůj 
návrh zdůvodnila tím, že je to práce, která by 
měla být odměněna a není o ni zájem. Před 
hlasováním byla dána možnost zastupitelům 
i přítomným občanům sdělit své stanovisko. 
Žádné stanovisko sděleno nebylo a nebyly 
podány žádné další návrhy. Bylo přistoupeno  
k hlasování v pořadí od posledního návrhu.
Usnesení č. 19/1/2014: ZM stanoví v souladu 
s § 72 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o obcích  
a NV 37/2003 Sb., o odměnách za výkon 
funkce členům zastupitelstev, ve znění poz-
dějších předpisů, odměnu za výkon funkce 
předsedy výboru a komise a člena výboru 
a komise ve výši 1300 Kč měsíčně a člena vý-
boru a komise ve výši 1060 Kč. Hlasování: 
pro 4, proti 0, zdrželo se 11 – neschváleno.
Usnesení č. 19/1/2014: ZM stanoví odměnu 
za výkon funkce předsedy výboru a komise  

a člena výboru a komise ve výši a člena výbo-
ru a komise ve výši 0 Kč měsíčně. Hlasová-
ní: pro 10, proti 0, zdrželo se 5 – schváleno.
Člen rady: Starosta navrhl odměnu ve výši 
1.480 Kč, tedy v maximální možné výši. Před 
hlasováním byla dána možnost zastupitelům 
i přítomným občanům sdělit své stanovisko. 
Žádné stanovisko sděleno nebylo a nebyly 
podány žádné další návrhy.
Usnesení č. 19/1/2014: ZM stanoví za výkon 
funkce členům zastupitelstev, ve znění poz-
dějších předpisů, odměnu za výkon funkce 
člena rady ve výši 1.480 Kč měsíčně. Odmě-
na bude poskytována ode dne přijetí tohoto 
usnesení. Hlasování: pro 11, proti 0, zdrželi 
se 4 – schváleno. 

Pan starosta navrhl, aby v případě souběhu 
odměn za výkon funkce neuvolněným čle-
nem zastupitelstva se poskytla odměna jako 
součet za všechny funkce. Před hlasováním 
byla dána možnost zastupitelům i přítomným 
občanům sdělit své stanovisko. Žádné stano-
visko sděleno nebylo a nebyly podány žádné 
další návrhy.

Usnesení č. 20/1/2014: ZM v souladu s § 
77 odst. 3 písm. b) zákona o obcích stano-
ví, že při souběhu výkonu několika funkcí 
se odměna neuvolněnému členovi zastupi-
telstva obce poskytne jako součet zastupi-
telstvem stanovených odměn za jednotlivé 
funkce. Hlasování: pro 8, proti 0, zdrželo se 
7 – schváleno.

Pan starosta navrhl zatím neschvalovat 
odměny nečlenům zastupitelstva obce, kte-
ří jsou členy komisí a výborů. Požádal však 
o návrhy, pokud mají členové ZM jiný ná-
zor. Členka ZM A. Oupická navrhla odměnu 
300 Kč měsíčně pro členy výborů a komisí. 
Člen ZM J. Krúpa navrhl odměnu za náklady 
na dojíždění. Odpověď p. starosty: o finanční 
náhradě za cestovné rozhoduje RM. Člen ZM 
J. Guttenberg navrhuje kompromis, a to tak, 
aby předsedové výborů a komisí pro členy 
výborů a komisí navrhovali odměny 1x ročně 
po zhodnocení jejich práce.

Člen ZM Ing. J. Flígl navrhuje 0 Kč. Člen-
ka ZM Ing. Z. Říhová souhlasí s návrhem 

300 Kč, považuje to za malé poděkování za 
práci.

Usnesení č. 21/1/2014: ZM stanoví mě-
síční odměny za výkon funkcí členů výborů 
zastupitelstva města a členů a předsedů ko-
misí rady města osobám, které nejsou členy 
zastupitelstva obce ve výši 0 Kč. Hlasování: 
pro 9, proti 3, zdrželi se 3 – schváleno.

Pan V. Novák – v minulém volebním obdo-
bí se scházeli zastupitelé 4 x ročně, pobírali 
měsíční odměnu ve výši 300 Kč hrubé mzdy. 
Domnívá se, že měsíční odměna by měla být 
za práci; STAROSTA odpověděl, že zastupi-
telé pracují nejen na veřejném zasedání, ale 
vykonávají i jiné práce, scházejí se na růz-
ných schůzkách apod.

7. Diskuze
STAROSTA – přivítal nové zastupitele. Do-
poručuje zastupitelům prostudovat zákon  
o obcích. Doufá, že bude vydána příručka 
pro zastupitele tak jako v minulých letech, 
což považuje za praktický materiál; člen ZM 
M. KAULER – rád by veřejně poděkoval 
za práci p. starosty a věří, že se to nezmění  
a bude dobře pracovat i další 4 roky; členka 
ZM Mgr. J. TRUNKOVÁ poděkovala voli-
čům za jejich hlasy; STAROSTA – poděko-
val všem, kteří se zúčastnili dnešního veřej-
ného zasedání. Předpokládá, že v prosinci 
bude další zasedání, kdy se bude projednávat 
návrh rozpočtu a další body. Veřejné zasedání 
ZM bylo ukončeno p. starostou v 18:45 h.
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PODěKOVání KOMiSíM 
A VýBORŮM
Vážení členové komisí rady města a výborů 
zastupitelstva,

dovolte, abych Vám na počátku volebního 
období poděkoval jménem vedení města za 
Vaši práci a aktivitu v uplynulém volebním 
období. Právě v těchto dnech, kdy nové vedení 
města sestavuje nové poradní a kontrolní orgá-
ny, si obzvláště uvědomujeme, jaký kus práce 
byl z Vaší strany za poslední roky odveden. 
Ne každý člen a každý orgán pracoval stej-
ně aktivně, ale celkově lze výkony hodnotit 
pozitivně. Zejména musím vyzdvihnout elán  
a aktivitu Komise pro kulturu a cestovní ruch, 
která mnoha pořádanými kvalitními akcemi 
pozdvihla úroveň kulturního života ve Mše-
ně. Stejně tak komise školská přispěla svý-
mi akcemi k rozvoji společenského života  
a vzájemné pospolitosti ve Mšeně. Komise pro 
Místní agendu 21 nám velmi pomáhá zjišťovat 
názory a náměty aktivních občanů a zapojovat 
veřejnost do rozhodování o vývoji města. Prá-
ce ostatních komisí a výborů není tolik viditel-
ná, ale rozhodně potřebná a záslužná. Všichni 
členové pracovali bez jakékoli odměny a ve 
svém volném čase, za což jim patří nejen mé 
upřímné poděkování!

Doufám, že i v tomto volebním období bu-
deme mít štěstí na aktivní občany, kteří budou 
mít chuť se do činnosti těchto orgánů zapojit. 
Budeme velmi rádi, pokud projevíte svůj zá-
jem o členství v libovolné komisi či výboru 
(seznam na webu) – lze oslovit libovolného 
zastupitele, či paní tajemnici.

Martin Mach, starosta



Mšenský smíšený pěvecký sbor Intermezzo se 
chystá na sérii adventních koncertů v obcích 
regionu včetně vystoupení na rozsvěcení vá-
nočního stromu ve Mšeně. Přinášíme jejich 
přehled:

Sobota 29. 11. – 17 h: Medonosy, kostel 
sv. Jakuba. Neděle 30. 11. – 15,45 h: Mšeno, 
náměstí Míru. Sobota 13. 12. – 15 h: Mečeříž, 
kostel Povýšení sv. Kříže; 17,30 h Nebužely, 
kostel sv. Jiljí. Neděle 14. 12. – 14 h: Libko-

vice pod Řípem, evangelický kostel; 17,30 
h: Chorušice, kostel Nanebevzetí Panny Ma-
rie. Sobota 20. 12. – 14,30 h: Lobeč, kostel 
Povýšení sv. Kříže; 17 h: Mšeno, chrám sv. 
Martina.

Ještě před adventními koncerty bylo Inter-
mezzo hostem Chrámového sboru v Lysé nad 
Labem, kde v neděli 23. listopadu vystoupilo 
na společném koncertu v domově seniorů na 
zámku v Lysé.

Pomáháte svým blízkým, rodičům, babičce, 
dědečkovi nebo sousedovi? Zaskočí vás je-
jich nepřiměřené reakce? Zapomínají, kam si 
dali věci, a ukládají je na neobvyklá místa? 
Ztrácejí zájem o své koníčky? Dochází u nich 
ke změnám nálady a chování, uzavírají se do 
sebe? Mají problémy s udržováním chodu do-
mácnosti? Vracejí se neustále do minulosti? 

Jestliže jste alespoň na jednu otázku odpo-
věděli ano, je projekt Nablízku určen právě 
Vám. Jedinou podmínkou je, že bydlíte ve 
Středočeském kraji, ale pomáhat svým blíz-
kým můžete i v Praze.

V rámci projektu Nablízku přichází pří-
mo do vašich domácností pomoc odborných 
lektorů, kteří vám poradí, jakou fi nanční 
podporu můžete získat, jak efektivně řešit 
problematické situace, jak fyzicky zvládnout 
nástrahy pečování, jak zvládat běžné denní 
činnosti, jak procvičovat paměť či spoustu 
dalších aktivit. Výstupem je sestavení plánu 
pomoci ušitého přímo na míru vašich potřeb. 
Projekt Nablízku je fi nancován z OP LZZ 
a služby jsou poskytovány zdarma.

Připravujeme i setkání v Mělníku, Mladé 
Boleslavi, Říčanech a Kladně. Dopravu na 
workshopy zájemcům proplácíme. Přesný ter-
mín a přihlášku najdete na www.adoma-os.cz 
v sekci Nablízku či na tel. čísle 702 077 713.

V pondělí 17. listopadu se ve Mšeně konal 
Sametový koncert, jímž se město Mšeno spo-
lečně se Základní uměleckou školou Mšeno 
kulturním způsobem přihlásilo k 25. výročí 
listopadových událostí z roku 1989. 

V první části koncertu vystoupili nejvy-
spělejší žáci klavírní třídy ZUŠ Mšeno, ve 
druhé části pak mimořádná osobnost české-
ho koncertního života, nevidomá klavíristka 

Ráchel Skleničková, absolventka Konzerva-
toře Jana Deyla v Praze, laureátka českých 
i zahraničních soutěží, představitelka nada-
ce Světluška. Ráchel Skleničková předvedla 
vrcholný klavírní repertoár, jako například 
skladby L. v. Beethovena, F. Chopina, W. A. 
Mozarta a dalších nadčasových skladatelů.

Koncert byl velmi dobře navštíven, neboť 
radniční sál byl zaplněn, především dětmi 
a jejich rodiči, početná byla i delegace mšen-

POMOC 
PRO DOMáCí 
PÉČi

ADVEnTní inTERMEZZO

ských baráčníků. Je potěšující vnímat, kolik 
kulturních lidí ze Mšena a jeho okolí navště-
vuje koncerty, na které město Mšeno a ZUŠ 
Mšeno zvou špičkové české umělce. Velkým 
zážitkem byl koncert pro žáky ZUŠky. Vidět 
a vnímat úspěch mladého člověka, jenž vy-
hrál boj se zdravotním postižením, může být 
inspirativní pro mnohé, kteří prostě jen nemají 
dostatek vůle a pracovitosti.

Dr. Josef Šebesta

Ráchel Skleničková, absolventka Konzerva-
toře Jana Deyla v Praze, laureátka českých 

ských baráčníků. Je potěšující vnímat, kolik 
kulturních lidí ze Mšena a jeho okolí navště-

nEVŠEDní 
ZážiTEK
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PODěKOVání ODS
Vážení spoluobčané, chtěli bychom touto 
cestou poděkovat vám všem, kterým není 
osud našeho města lhostejný, udělali si čas 
a přišli v komunálních volbách zvolit nové 
vedení města. Dlouho jsme zvažovali, zda 
v době, kdy má ODS v celé zemi značný odliv 
členů i voličů, stavět ve Mšeně kandidátní 
listinu. Nakonec jsme však rádi, že jsme tak 
učinili. Díky podpoře našich kandidátů se 
nám totiž podařilo získat jeden velmi cenný 
zastupitelský mandát. 

Vaše důvěra zavazuje našeho nominanta 
ke konstruktivní spolupráci v radě i v za-
stupitelstvu, čímž bychom chtěli narýsovat 
nový, pozitivní směr koaliční spolupráce ve 
městě. Do příštího čísla. Mšenských novin 
připravíme obsáhlejší článek, ve kterém 
bychom rádi vysvětlili naše důvody, vedoucí 
ke složení koalice se sdružením Společně pro 
Mšensko.

členové Místního sdružení ODS ve Mšeně



Ruská propaganda rozšiřovala argu-
mentaci proti Majdanu, že to jsou fa-
šisti, nacisti, stoupenci toho nejhoršího 
z ukrajinských tradic za druhé světové 
války, kdy ukrajinci se podíleli na vy-
vražďování Poláků, Židů, volyňských 
Čechů atd. Byli na Majdanu fašisti? 
Kdybych to řekl úplně pragmaticky, tak určitě 
ano. Ale bylo jich tam rozhodně méně než tře-
ba na demonstracích v severních Čechách, ne-
mluvě o demonstracích v Paříži, ve Vídni nebo 
v Kodani. Protože podle evropského výzkumu 
se aktuálně k nacionálním stranám na Ukrajině 
hlásí 2,1 % lidí. Když se podíváme jenom na po-
slední volby do evropského parlamentu – v Ra-
kousku nacionální strany získaly asi 15 procent, 
paní Le Penová ve Francii 25 procent. V tomto 
porovnání je Ukrajina nejméně nacionalistická. 
A taky je potřeba si vyjasnit, co jsou to fašis-
ti. Z hlediska Rusů je fašista to nejhorší, co si 
můžete vymyslet. Když chtějí o někom říci to 
nejhorší, tak řeknou fašista, i když ten člověk 
třeba s fašismem nemá nic společného. Určité 
projevy fašismu nebo nacionalismu na Majda-
nu byly, ale v naprosté minoritě. Pro zajíma-
vost – nacionalisté se z velké části rekrutují 
z ultras, z nejtvrdších bojovníků fotbalových 
fanoušků. Nakonec z toho vznikl i Pravý sek-
tor (dnes už politická strana) – pravý sektor 
je označení pravé části stadionu. Je zajímavé, 
že po událostech na Majdanu se všichni fa-
noušci fotbalových klubů z celé Ukrajiny dali 
dohromady. Vyhlásili absolutní příměří, ve 
prospěch revoluce. Vůbec proti sobě neboju-
jí a nevystupují, celou dobu podporují hnutí, 
které se přiklání k Evropě. Ve velkém finanč-
ně, materiálně i lidsky podporují ukrajinskou 
armádu, která bojuje proti ruským agresorům.  
Snad bych ještě doplnil, že skutečnému význa-
mu slova „fašismus“ podle názoru odborníků 
dnes nejvíce odpovídá Putinův režim v Rusku. 
To, co se aktuálně v této zemi děje, splňuje en-
cyklopedickou definici tohoto slova v podstatě 
ve všech bodech. O Ukrajině to nelze říci ani 
v jednom.

Nakonec nedávné parlamentní volby na 
ukrajině ukázaly, že radikály v politice 
si ukrajinci nepřejí. Máte nějaké ohlasy 
od svých ukrajinských známých?
Na přípravu voleb a předvolební kampaň bylo 
velmi málo času, ale Ukrajinci se i tak ne-
rozhodovali podle předvolebních hesel, ale 
přesně podle toho, jak se která strana cho-
vala v průběhu Majdanu a v následujících 
měsících, kdy byla země napadena Ruskem  
a čelila a nadále čelí obrovským problémům. 
Volby dopadly tak, jak se očekávalo. S napro-
stou převahou vyhrály tři proevropské strany, 
přičemž téměř stejný počet hlasů získaly dvě 
strany vedené prezidentem Porošenkem a pre-
miérem Jacenjukem. A rovněž dle očekávání 
dopadli nacionalisté – Ruskem nejvíce nenávi-
děný Pravý sektor, prohlašovaný za zdroj všeho 
zla, získal jen 2 % hlasů.
 
Česká republika nechtěla a nechce jít 
příliš do sankcí proti Rusku. Mají smysl 
tyto sankce? Jaká je vůbec perspekti-
va ukrajinské ekonomiky? kdyby třeba 
Rusko řeklo – my s vámi přestaneme 
obchodovat. Není náhodou třeba řeše-
ním rozvíjet ekonomiku s ukrajinou? 
Vždyť to není zas tak malý stát. 

Trošku bych oponoval v tom, že Česká repub-
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Druhá část rozhovoru s Vladimírem Hulínem Mihalcem o jeho návštěvách na 
východ od naší republiky

KDO ChCE ZAžíT LiSTOPAD 
1989, Ať jEDE nA UKRAjinU
Je rozdíl v politickém myšlení mezi  
západem a východem ukrajiny?
Určitě je. Na východě jsou doly a na to navazu-
jící továrny, je to bohatší oblast. Západ Ukrajiny 
je o něco chudší. Na východě se jim žilo o něco 
lépe a neměli takový důvod protestovat. A proto 
taky na východě je půda pro to, aby tam mohla 
proruská propaganda působit více než na zápa-
dě. A ona působí – stejně jako kdysi v Sudetech 
ta Henleinova.

Například – Lvov a Lvovská oblast je, co se 
týká názorů a celkového rozhledu, Evropa. To 
samé Černivce. Je vidět, kde bylo po dlouhou 
dobu Rakousko, případně Polsko. Poměr k Ev-
ropě je zde daleko bližší než na východě, kte-
rý byl po dlouhou dobu součástí Ruska. Západ 
jednoznačně daleko víc podporuje Porošenka. 
Podle mého názoru ale i na východě podpora 
Porošenka přesahuje 50 %. 

Zmiňoval jste západní ukrajinu, Lvov, 
Černivce, které byly součástí rakousko-
uherské monarchie. Najdou se tam ně-
jaké významné české stopy? 
Určitě nejzajímavější českou stopou je bývalá 
rezidence bukovinských metropolitů v Čer-
nivcích, kterou postavil Josef Hlávka. Dnes je 
to ukrajinská univerzita. Stavěl ji souběžně se 
zemskou porodnicí v Praze U Apolináře. Kdo 
to zná, tak ví, že je to stavba z pálených cihel 
jakoby anglického stylu. Ve stejném stylu, ale 
daleko větší a o hodně krásnější je stavba na 
Ukrajině. Je to doslova stavitelská perla, která 
byla nedávno zapsána do seznamu UNESCO.  
A Ukrajina je hrdá, že zůstala na jejím území. 

Nejde jenom o Hlávku. Mnozí znají vodku 
Nemiroff. Není z Ruska, jak se mnozí domníva-
jí, ale z Ukrajiny. Nemirov je městečko ve střed-

ní Ukrajině. Tam v 19. století postavil pozdější 
ředitel Uměleckoprůmyslového muzea v Praze 
Jiří Stibral elektrárnu, zámek pro místní šlech-
tičnu a obytnou čtvrť. Musím říct, že obyvatelé 
Nemirova jsou na ty stavby rovněž náležitě hrdi.

Jednou z posledních a zcela konkrétních čes-
kých stop je prodej Podkováňského piva hned 
vedle Majdanu! Posilňovali se jím obránci ba-
rikád v boji s Janukovyčovými ozbrojenými 
složkami.

Michajlivský klášter

pomníčky na Majdanu



lika nechce sankce. Já bych řekl (a odpovídají 
tomu i průzkumy), že většina Čechů sankce pod-
poruje, ale vláda – a hlavně prezident Zeman je 
úplně mimo mísu. Obdobně jako s Tibetem. Ab-
solutně nelze souhlasit s tím, že to, jestli budu 
mít o jednu bramboru víc k nedělnímu obědu, 
stojí za to, aby někde byla potlačována lidská 
práva nebo aby silnější země napadla sousední 
a vraždila jeho lidi. Panu Zemanovi ta bram-
bora možná za to stojí, většině našeho národa 
ale jistě ne. Je potřeba zavést sankce, je potře-
ba proti Rusku tvrdě postupovat. Tvrdě, proto-
že je to zlodějský stát, který ukradl kus území.  
A krádež území se vždy trestala nejtvrdšími 
tresty. Jak potrestat stát za to, že ukradl jinému 
státu něco, k čemu se zavázal v roce 1994 v Bu-
dapešti, tedy že její celistvost naopak bude chrá-
nit před ostatními? Nejlépe takový státní útvar 
zrušit. Nebyl by to první státní útvar, který by 
byl takto potrestán sousedními zeměmi za své 
zločiny. Doufejme jen, že zrušení nebo zásad-
ní přeměna Ruska proběhne bez války, nejlépe 
vlastními změnami zevnitř.

Je zapotřebí, aby se i naši lidé vzpamatova-
li a pochopili nebezpečí – ono to letecky není 
zas tak daleko. Rusové nás jednou v roce 1945 
osvobodili, ale Američanům to zároveň zaká-
zali. Takže tehdy kvůli Stalinovi padly tisíce 
obránců Prahy. Ty pomníčky by v Praze vůbec 
nemusely být. Sice osvobodili, ale za cenu mno-
ha našich obětí. 

Prahu osvobodili přece Vlasovci...
Další věc, kterou bychom mohli rozebírat 
dlouho. Pro mě osobně je hodnota osvoboze-
ní Prahy Sovětskou armádou, speciálně Prahy, 
téměř nulová. Že jsem v dětství vyrůstal mezi 
sovětskými okupačními tanky, které stály před 
naším domem, o tom už ani mluvit nechci. Ale 
každopádně Rusové tady mohou být znova. 
Kdykoliv se jim zlíbí, pokud budeme takhle 
měkce přistupovat k Rusku, že vlastně je jed-
no, že obsadili pětinu území Gruzie, že vyvraž-
dili 100 tisíc svých občanů v Čečně – občanů 
civilistů – prý v rámci boje proti terorismu.  
A dneska boj proti terorismu vyčítají Ukrajině.  
Opravdu – pokud budeme vychvalovat Rusko, 
které je pro celý civilizovaný svět jednoznač-

ným agresorem, a zároveň hanobit Ukrajinu, 
která je naopak zjevnou obětí, hlásat ruské lži 
tak, jak to dělá pan Zeman, a pracovat pro ně 
propagandisticky, jak to dělá pan Klaus a jiní, 
tak se můžeme lehce i tady dočkat ruských tan-
ků znovu. 

A pokud jde o ukrajinskou ekonomi-
ku – Ukrajina byla decimovaná korupcí. Tu 
korupci tam přiživovalo Rusko, protože po-
třebovalo mít vedle sebe nefunkční stát. Jest-
liže bude Ukrajina tvrdě oddělena od Ruska 
– například koridorem podobným, jako je mezi 
Amerikou a Mexikem – a začneme s ní spo-
lupracovat jako s normální evropskou zemí, 
tak já vidím její budoucnost velice dobře.  
Ukrajina má nejen černozem nebo obrovské ne-
rostné bohatství a moře, ale má hlavně spoustu 
pracovitých lidí, kteří jsou aktuálně odhodlaní 
svoji zemi tvrdě bránit a následně ji budovat. 
Doporučuji každému, kdo by si opět chtěl 

prožít atmosféru, která u nás byla právě 
před 25 lety, aby Ukrajinu navštívil – po-
chopil by velmi dobře, o čem mluvím. 
Musím říci, že po patnáctiletém vývoji naší 
firmy FAM byla naprostá většina zaměstnanců 
Ukrajinci. Ve vedení jednotlivých dílen byli 
Ukrajinci nebo Ukrajinky, protože pracova-
li velmi dobře a se zaujetím pro práci. I kole-
gové, s kterými dnes spolupracuji na Ukraji-
ně, jsou velmi aktivní, činorodí a spolehliví. 
Ukrajinu vidím pozitivně. Když to řeknu z ma-
kroekonomického pohledu, tak jak já to vidím, 
je to vcelku jednoduché. Jestli může Boeing 
všechnu svou kabeláž pro letadla vyrábět v Už-
horodu, jestli může Nestle vyrábět spoustu po-
travin na Ukrajině, tak určitě to můžou udělat 
i jiné fabriky. Dají tam lidem práci, částečně 
přesunou výrobu tam, budou vyrábět levněji. 
Ve výsledku budou v Evropě k dispozici lev-
nější výrobky, pokud se budou odtud dovážet. 
Na Ukrajině naopak může dost lidí z Evro-
py najít práci při stavbě silnic, metra… a při 
mnoha dalších věcech, se kterými tam potře-
bují pomoci. Jen je potřeba to dobře promys-
let a zorganizovat. A nebát se. To je všechno.  
Málokdo dnes už ví, že právě před sto lety, 
když T. G. Masaryk v Kyjevě založil čes-
koslovenskou armádu, jen v tomto městě 
na Dněpru žilo a pracovalo přes 4.000 Če-
chů, že na Ukrajině byly desítky poboček 
našich tehdejších nejvýznamnějších firem.  
Nevidím důvod, proč by to tak nemohlo být 
znovu.

Naděje tady je...
Určitě. Celou dobu, co Ukrajinu znám, říkám, 
že ta země patří do Evropy. A jednou v Evropě 
bude. Nevidím důvod, proč by to tak nemělo 
být. Lidé se tam budou mít postupně lépe. A na-
opak Ukrajina má Evropě také určitě co dát. 

text: Michal Šimek
foto: Vladimír Hulín Mihalec

(Dokončení článku najdete  
v prosincovém čísle Mšenských novin.)
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Naše švadleny u nich doma

Nemirov – elektrárna



1. RM schvaluje převod fi-
nančních prostředků ve výši 
85.036 Kč za pronájem místa 
pro operátora Vodafone do Re-

zervního fondu Základní školy Mšeno, 
příspěvkové organizace. RM města schva-
luje převod finančních prostředků ve výši 
36.600 Kč za pronájem prostor firmě Rio 
Média do RF školy. Tyto prostředky budou 
použity dle pravidel čerpání z RF. Hlasová-
ní: 4 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
2. RM schvaluje převod finančních pro-
středků ve výši 195.200 Kč z Rezervního 
fondu Základní umělecké školy Mšeno, 
příspěvkové organizace na: 1. půjčku Ob-
čanskému sdružení Základní umělecké ško-
ly Mšeno ve výši 158.200 Kč na realizaci 
projektu „Umělecká kovárna“, 2. stavební 
úpravy při realizaci ventilace a spalinových 
cest v prostoru kovárny v budově ZUŠ 
ve výši 37.000 Kč. Hlasování: 4 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.
3. RM schvaluje odpisový plán Domova 
seniorů Mšeno, příspěvkové organizace, na 
rok 2015. Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno 
jednomyslně.
4. RM schvaluje Domovu seniorů Mšeno, 
příspěvkové organizaci, nákup cvičebních 
prvků a osobního vozu z provozních pro-
středků DS v souladu s rozpočtem schvá-
leným zřizovatelem. Hlasování: 4 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.
5. RM schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě 
o nájmu nebytových prostor v ul. Zahradní, 
čp. 11 – lékárna, kterým se mění nájemce 
z důvodu prodeje firmy jinému subjektu. 
Ostatní ujednání nájemní smlouvy se ne-
mění. Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno jed-
nomyslně.
6. RM schvaluje pacht na tyto zemědělské 
pozemky v k. ú. Skramouš, které budou 
propachtovány: 
a) p. Zbyňku Zelenkovi – orná půda (výmě-
ra v m2): pozemek p. č. 371 – 14948, trvalý 
travní porost (výměra v m2): pozemek p. č. 
347 – 2801, 351 – 10056, 354 – 15592, 
412 – 3196, 423 – 3108, 446 – 4661, 449 – 
2016, 466 – 1132, 468 – 2445, 471 – 3411, 
495 – 3939, 502 – 4611, 505 – 3206, 359 
– 2037, 438 – 6430, 478 – 2960 (podmín-
kou užívání těchto pozemků je hospodaření 
jako na trvalých travních porostech),
b) p. Petru Mikešovi – orná půda (výměra  
v m2): pozemek p. č. 395 – 4688, 384 – 305. 
Ve smlouvě o pachtu bude uvedena pod-
mínka o inflační doložce. Hlasování: 4 – 0 
– 0, schváleno jednomyslně.
7. RM vyhlašuje nové kolo veřejné soutěže 
na pronájem bytu v domě čp. 38 v podkro-
ví o výměře 57,3 m2. Minimální nájemné 
stanovuje rada města na 50 Kč/m2. Zároveň 
RM schvaluje podmínky uzavření nájemní 
smlouvy. Nabídka bude realizována pro-
střednictvím realitní kanceláře. Hlasování: 
4 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
8. RM schvaluje nájemní smlouvu uza-
vřenou mezi městem Mšenem a pí Milo-
slavou Kolocovou na byt č. 5 v domě čp. 
299 v Tyršově ul. ve Mšeně na dobu určitou 
od 1. 9. 2014 do 31. 8. 2015 za podmínek 
předchozí nájemní smlouvy včetně inflační 

doložky. Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno 
jednomyslně.
9. RM projednala a bere na vědomí předlo-
žený seznam pohledávek města ke dni 26. 
9. 2014. Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno 
jednomyslně.
10. RM schvaluje na základě doporučení 
komise pro výběr nejvhodnější nabídky na 
veřejnou zakázku malého rozsahu „Zkvalit-
nění nakládání s odpady ve Mšeně“ firmu 
CIME, s. r. o., cena veřejné zakázky činí 
2.403.060 Kč včetně DPH. Hlasování: 4 – 
0 – 0, schváleno jednomyslně.
11. RM souhlasí s podáním žádosti o obno-
vu majetku poškozeného živelními pohro-
mami v r. 2014 do grantového řízení MMR. 
Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno jednomy-
slně.
12. RM schvaluje záměr města pronajmout 
stavbu vodoměru na pozemku p. č. 1457/2 
v k. ú. Olešno, v části Vojtěchov za 100 Kč/
rok. Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno jed-
nomyslně.
13. RM prodlužuje termín přijímání žádostí 
o dotace nebo půjčky z Fondu regenerace 
městské památkové zóny do 31. 10. 2014 
do 11:30 h. Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno 
jednomyslně.

1. RM schvaluje provedení re-
konstrukce osvětlení prostor 2. 
NP a prostor křídla D v Domo-
vě seniorů Mšeno, příspěvkové 
organizaci. Rekonstrukci prove-

de firma GustoEnergy, Hrádek nad Nisou, 
technologií LED. Celková částka ve výši 
233 tis. Kč bude financována z provozních 
prostředků DSM. Hlasování: 5 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.
2. RM schvaluje rekonstrukci stávajícího 
kamerového systému v Domově seniorů 
Mšeno, příspěvkové organizaci. Rekon-
strukce bude provedena firmou Elnet sys-
tém, s. r. o. za nabídnutou cenu 32.290 Kč 
včetně DPH. Hlasování: 5 – 0 – 0, schvále-
no jednomyslně.
3. RM projednala a bere na vědomí vý-
roční zprávu Základní školy Mšeno, 
příspěvkové organizace za školní rok 
2013/2014 a Základní umělecké školy 
Mšeno, příspěvkové organizace za škol-
ní rok 2013/2014. Hlasování: 5 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.
4. RM souhlasí s prodloužením pojist-
né smlouvy č. 7720706359 mezi městem 
Mšenem a pojišťovnou Kooperativna, a. 
s., upravující pojištění majetku a pojiště-
ní odpovědnosti za škodu. Prodloužení se 
sjedná od 2. 11. 2014 na dobu jednoho roku. 
Některé položky smlouvy budou upraveny 
– např. technické zhodnocení majetku, po-
jištění veřejného osvětlení, limity odpověd-
nosti v souvislosti s NOZ apod. Hlasování: 
5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
5. RM schvaluje dodatek č. 1 ke smlouvě 
o dílo „Výměna zdroje tepla a rekonstruk-
ce otopné soustavy multifunkčního objektu 
Mšeno“ mezi městem Mšenem a firmou 
Jindřich Lachout, MonTop, kterým se mění 
harmonogram prací a snižuje se celková 
částka o částku odpovídající demontáži stá-

vajícího vytápění domu. Hlasování: 5 – 0 
– 0, schváleno jednomyslně.
6. RM ruší výběrové řízení na veřejnou sou-
těž na projekt „Pořízení techniky za účelem 
snížení prašnosti ve městě Mšeně“. Hlaso-
vání: 5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
7. RM bere na vědomí „Zápis z dílčího 
přezkoumání hospodaření města Mšena za 
r. 2014“. Hlasování: 5 – 0 – 0, schváleno 
jednomyslně.
8. RM schvaluje změnu a doplnění Zásad 
poskytování příspěvku na modernizaci top-
ného systému. Článek II. Předmět příspěvku 
se mění a doplňuje takto: Věta 1. zůstává ve 
stávajícím znění. Bod č. 1 se mění takto: 1. 
automatickými kotli (se samočinnou dodáv-
kou paliva ze zásobníku) a automatickými 
hořáky na spalování biomasy a uhlí (s vý-
jimkou spalování energetického uhlí, ligni-
tu, uhelných kalů a proplástků) splňujícími 
normu ČSN EN 303-5 ve třídě 3, polská 
norma „Klasa A, B“, kotli na plyn (propan, 
butan a jejich směsi). Za závorku na kon-
ci bodu 2. se vkládá: splňující normu ČSN 
EN 303-5 ve třídě 4 a 5. Bod 3. se nemě-
ní. Poslední věta článku II. se ruší. V tom-
to smyslu bude upraven formulář „Žádost  
o příspěvek na modernizaci topného systé-
mu budov na území města Mšena“. Hlaso-
vání: 5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
9. RM projednala a schvaluje 3., úplnou 
aktualizaci územně analytických podkladů 
předložených obcí s rozšířenou působností 
Mělník v rozsahu určení problémů k řešení. 
Hlasování: 5 – 0 – 0, schváleno jednomy-
slně.

1. RM schvaluje odměnu ředi-
telce MŠ Mšeno Bc. Daně Svo-
bodové na základě její žádosti 
za období roku 2014 a v souladu 
s „Kritérii hodnocení ředitelů 

školských zařízení, příspěvkových organi-
zací zřizovaných městem Mšenem pro při-
znání odměn“. Hlasování: 4 – 0 – 0, schvá-
leno jednomyslně.
2. RM schvaluje odměnu ředitelce DS Mše-
no Mgr. Blance Dvorščíkové na základě 
její žádosti za II. a III. čtvrtletí roku 2014 
a v souladu s „Kritérii hodnocení ředitelů 
neškolských zařízení, příspěvkových orga-
nizací zřizovaných městem Mšenem pro 
přiznání odměn“. Hlasování: 4 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.
3. RM schvaluje bezúplatný pronájem zase-
dacího sálu na radnici pro TJ Sokol Mšeno 
na pořádání filmového festivalu s názvem 
„Snow film fest“, který se bude konat dne 
15. 11. 2014. Sál bude pronajat od 13 do 21 
h. Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno jedno-
myslně.
Na schůzi se dostavil v 15:50 h Ing. Flígl.
4. RM schvaluje nájemní smlouvu na pro-
nájem bytu č. 8 v domě čp. 299 v Tyršově 
ul. ve Mšeně mezi městem Mšenem a paní 
Annou Hankovcovou od 24. 11. 2014 do 
30. 11. 2015 za podmínek předchozí nájem-
ní smlouvy včetně inflační doložky. Hlaso-
vání: 5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
5. RM schvaluje nájemní smlouvu na pro-
nájem bytu č. 1 v domě čp. 1 na nám. Míru 
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ve Mšeně mezi městem Mšenem a paní 
Ivou Dohnalíkovou od 1. 12. 2014 do 30. 
11. 2015 za podmínek předchozí nájemní 
smlouvy včetně inflační doložky. Hlasová-
ní: 5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
6. RM bere na vědomí výpověď MUDr. Ně-
mečka, pediatra, z nájmu ordinace ve 
zdravotním středisku ve Mšeně. Nájemní 
smlouva bude ukončena po uplynutí třímě-
síční výpovědní lhůty (podání učiněno dne 
15. 10. 2014) dne 31. 1. 2015. Hlasování: 
5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
7. RM pronajme stavbu vodovodní šachty 
na pozemku p. č. 1457/2 v k. ú. Olešno, 
část Vojtěchov za 100 Kč ročně jedinému 
zájemci o pronájem p. Václavu Basnerovi, 
Libovice. V nájemní smlouvě bude zakot-
vena povinnost běžné údržby šachty na ná-
klady nájemce, dále skutečnost, že nájemce 
ručí za případné škody a je povinen šachtu 
zabezpečit tak, aby nedošlo k případnému 
úrazu osob. Záměr pronájmu v souladu s § 
39 zák. č. 128/2000 Sb., o obcích byl zve-
řejněn od 6. 10. 2014 do 22. 10. 2014 na 
úřední desce města. Hlasování: 5 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.
8. RM schvaluje Smlouvu o smlouvě bu-
doucí č. stavby IE-126005324/VBV001 
mezi městem Mšenem a ČEZ Distribuce, a. 
s. ke zřízení, umístění a provozování zaříze-
ní distribuční soustavy na dotčené nemovi-
tosti pozemku p. č. 218/2 v k. ú. Skramouš. 
Jednorázová náhrada bude činit 15.750 Kč 
+ DPH, bude upřesněno geometrickým plá-
nem, který bude dodán i v elektronické po-
době včetně digitálního vytýčení sítě. Hla-
sování: 5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně. 
9. RM schvaluje rozpočtová opatření č. 10 
a č. 11 rozpočtu města Mšena na r. 2014. 
Hlasování: 5 – 0 – 0, schváleno jednomy-
slně.
10. RM schvaluje smlouvu č. 14187214  
o poskytnutí podpory ze SFŽP ČR v rámci 
OPŽP, která bude uzavřena mezi městem 
Mšenem a Státním fondem životního pro-
středí ČR na investiční akci „Mšeno – sepa-
race a svoz odpadu“ ve výši 83.953 Kč (5 % 
z celkových způsobilých nákladů). RM po-
věřuje p. starostu uzavřením této smlouvy. 
Dotace ze státního rozpočtu bude poskytnu-
ta na základě Rozhodnutí MŽP o poskytnutí 
dotace ev. č. EDS/SMVS 115D242002351 
a bude činit maximálně 1.427.207,80 Kč. 
Hlasování: 5 – 0 – 0, schváleno jednomy-
slně.

11. RM schvaluje smlouvu č. 14167983 
o poskytnutí podpory ze SFŽP ČR v rámci 
OPŽP, která bude uzavřena mezi městem 
Mšenem a Státním fondem životního pro-
středí ČR na investiční akci „Snížení ener-
getické náročnosti domova seniorů Mšeno“ 
ve výši 202.595,60 Kč (5 % z celkových 
způsobilých nákladů). RM pověřuje p. sta-
rostu uzavřením této smlouvy.
Dotace ze státního rozpočtu bude poskytnu-
ta na základě Rozhodnutí MŽP o poskytnutí 
dotace ev. č. EDS/SMVS 115D222003894 
a bude činit maximálně 3.444.125,20 Kč. 
Hlasování: 5 – 0 – 0, schváleno jednomy-
slně.
12. RM schvaluje Dodatek č. 2 ke Smlouvě 
o dílo č. 32/2013/NPZ na akci „II/259 Mše-
no, rekonstrukce“ uzavřené mezi Středočes-
kým kraje, městem Mšenem a zhotovitelem 
SILMEX s. r. o., kterým se upravuje cena 
plnění zhotovitele. Hlasování: 5 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.

1. RM schvaluje záměr města 
pronajmout vodovodní šach-
tu v Husově ul. ve Mšeně na 
pozemku p. č. 3341/22 v k. ú. 
Mšeno. Hlasování: 4 – 0 – 0, 

schváleno jednomyslně.
2. RM schvaluje příspěvek Českému čer-
venému kříži, oblastnímu spolku Mělník na 
dva oceňované dárce krve, občany města 
Mšena ve výši 1000 Kč (na každého dárce 
500 Kč). Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno 
jednomyslně.
3. RM projednala a schvaluje návrh roz-
počtu Mateřské školy Mšeno, příspěvko-
vé organizace, na rok 2015 a doporuču-
je Zastupitelstvu města Mšena schválit 
neinvestiční příspěvek ve výši 600 tis. 
Kč v rámci schvalování rozpočtu města 
Mšena na rok 2015. Hlasování: 4 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.
4. RM projednala a schvaluje návrh roz-
počtu Základní školy Mšeno, příspěvko-
vé organizace, na rok 2015 a doporuču-
je Zastupitelstvu města Mšena schválit 
neinvestiční příspěvek ve výši 1.400 tis. 
Kč v rámci schvalování rozpočtu města 
Mšena na rok 2015. Hlasování: 4 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.
5. RM projednala a schvaluje návrh roz-
počtu Domova seniorů Mšeno, příspěvko-
vé organizace, na rok 2015 a doporučuje 
Zastupitelstvu města Mšena schválit ne-

investiční příspěvek ve výši 800 tis. Kč  
v rámci schvalování rozpočtu města Mše-
na na rok 2015. Hlasování: 4 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.
6. RM bere na vědomí přijetí sponzor-
ského daru pro DSM ve výši 25 tis. Kč 
od fyzické osoby. Hlasování: 5 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.
7. RM projednala návrh rozpočtu Jednot-
ky dobrovolných hasičů Mšeno na rok 
2015 a doporučuje Zastupitelstvu města 
Mšena schválit neinvestiční příspěvek ve 
výši 500 tis. Kč. Hlasování: 5 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.
8. RM schvaluje návrh rozpočtu Komise 
pro kulturu a cestovní ruch na r. 2015 ve 
výši 150 tis. Kč. RM doporučuje zahrnout 
tuto částku do rozpočtu města na r. 2015 
do § kultura. Hlasování: 5 – 0 – 0, schvá-
leno jednomyslně.
9. RM schvaluje návrh rozpočtu Školské 
komise na r. 2015 ve výši 10 tis. Kč a do-
poručuje zahrnout tuto částku do rozpočtu 
města na r. 2015 do § kultura. Hlasování: 
5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
10. RM v souladu s § 108 odst. 2 zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozděj-
ších předpisů, stanovuje tyto zastupitele, 
kteří mohou užívat státní znak při obřa-
dech (např. svatby): Karel Píč, Mgr. Jiřina 
Trunková, Marie Štráchalová. Hlasování: 
5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
11. RM schvaluje nabídku firmy Pra-
goprojekt, a.s. Praha na projektové práce 
na investiční akci „II/273 Mšeno, průtah“ 
ve výši 120 640 Kč bez DPH. Hlasování: 
5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
12. RM doplňuje usnesení č. 8 ze schůze 
RM č. 93 ze dne 15. 10. 2014 o stanovení 
data účinnosti změny Zásad poskytování 
příspěvku na modernizaci topného systé-
mu s termínem účinnosti od 1. 1. 2015. 
Hlasování: 5 – 0 – 0, schváleno jednomy-
slně.
13. RM schvaluje Jednací řád Rady města 
Mšena a zároveň schvaluje zrušení Jedna-
cího řádu RM Mšena, schváleného na mi-
nulé volební období. Hlasování: 5 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.
14. RM schvaluje tyto členy školské rady 
při Základní škole Mšeno: za členy zastu-
pitelstva paní Alenu Oupickou, za MěÚ 
tajemnici Miluši Flíglovou Jizbovou. 
Hlasování: 5 – 0 – 0, schváleno jednomy-
slně. 

Když se ráno probudím, uvědomím si, že je 
prvního září, což znamená, že nás opět čeká 
deset měsíců „utrpení“ v podobě učení. Ve 
škole se sejdeme v hojném počtu. Než si sta-
číme odvyprávět zážitky z prázdnin, zvoní na 
první hodinu. Do třídy nakráčí naše paní uči-
telka, po prázdninách plná elánu (však ono 
ji to přejde), a začne hodinu nudným vyprá-
věním toho, co nás čeká a nemine. Následuje 
dlouhé čtení školního řádu, aneb co všechno 
nesmíme. Z dlouhého výčtu příkazů a zákazů 
vybírám například: ničení školního majetku, 
žvýkání žvýkaček při hodině, používání mobi-
lů a jiných elektronických zařízení při výuce, 
svačení mimo dobu přestávek atd.

Nu což, zákazy jsou od toho, aby se porušo-
valy. Moc tedy nelením a nenápadně z taš-
ky vylovím žvýkačky, opatrně se rozhlédnu, 
kam směřuje zrak paní učitelky, a nabídnu 
svým spolužákům, kteří sedí poblíž. Nikdo 
nepohrdne, takže za chvilku žvýká půlka 
třídy. 

A kdyby jen to, spolužák po mé levici zřej-
mě doma nesnídal. Každou chvilku si ukousne 
ze svačiny, kterou má schovanou pod lavicí. 
Naopak spolužáka po mé pravici velice zají-
má výklad paní učitelky, a tak si ho přepisuje 
přímo na lavici, ovšem namísto tužky používá 
kružítko. Asi mu nikdo nevysvětlil, že z lavice 
to půjde těžko dolů. Najednou se ozývá ti-

chý zvuk. To mobil v mé tašce dává vědět, že 
mu přišla SMS. Moje zvědavost mi nedovolí 
čekat do konce hodiny, a proto, samozřejmě 
nenápadně, vylovím telefon z tašky, abych se 
vzápětí dozvěděla, že mi operátor nabízí lev-
nější volání. Takové zklamání! Ale když už je 
telefon venku, použiji ho k uspokojení potřeb 
mého Poua. Má chudák hlad a je celý špina-
vý. Strávím jeho údržbou zbytek hodiny.

„Hurá“, konečně zvoní. Teprve teď si uvě-
domím, kolik zákazů ze školního řádu jsem 
stačila porušit. Musím se polepšit. Moje před-
sevzetí mi vydrží asi do poloviny následující 
hodiny.

Kateřina Jiranová, 7. tř.

jak jsem porušila zákaz
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Kalendář výročí
Janatka Josef, Ing. Dr. h. c. (* 6. 1. 1856 
Mšeno † 3. 12. 1924 Praha), podnikatel. Ab-
solvent Českého vysokého učení technického 
v Praze. Nejprve vedl automontážní firmu 
v Praze – Radlicích (vyráběly se zde moto-
cykly značky Itar a tříkolky). Několik let byl 
ředitelem Strojírny Breitfeld & Daněk (poz-
dější ČKD Praha). Spolupracoval s Národo-
hospodářským ústavem při České akademii 
věd. S jeho přispěním proniklo mnoho prů-
myslových podniků do světa, zejména účastí 
na výstavbě cukrovarů (Itálie, Egypt, Rumun-
sko, Argentina). Předsedal Svazu strojíren  
a Spolku pro přehlížení parních kotlů. Zaslou-
žil se o založení Národního technického mu-
zea v Praze svým velkým peněžitým darem 
(1908) a značnou měrou přispěl k výstavbě 
školy ve Mšeně. Jeho radlická firma zanikla  
v roce 1930.

Čech Karel (* 3. 12. 1904 Kadlín † 19. 5. 
1992 tamtéž), rolník, amatérský astronom. Od 
mládí pracoval na rodném gruntu, který založil 
jeho stejnojmenný otec, někdejší starosta obce. 
V roce 1937 po otcově smrti vytvořil moderní 
hospodářství, v roce 1938 byl zvolen starostou 
a po 2. světové válce i prvním předsedou MNV. 
V padesátých letech násilné kolektivizace se ze 
svobodného sedláka stal krmič krav, hrozilo mu 
i vystěhování z obce. Ve volném čase se věno-
val hře v šachy a získal si tak – dík jazykovým 
znalostem – přátele z celého světa. Dále hrál 
na mandolínu, zabýval se astronomií (vyrobil 
otočnou mapu oblohy) a chemií. V roce 1962 
si nechal patentovat svůj objev „Zákon přiro-
zeného posuvu periodické analogie“, za který 
získal obdiv amerických odborníků. Netušili, 

že takovou odbornou práci sepsal mimořádně 
vzdělaný člověk, bez titulu, krmič dobytka. 

Picko Václav (* 10. 5. 1862 Polička † 4. 12. 
1934 Mšeno), učitel. Absolvent učitelského 
ústavu v Praze, učitel v Přívorech a dalších ško-
lách na Mělnicku. Od roku 1922 ředitel školy  
a správce městského muzea ve Mšeně.

Hulicius František Stanislav (* 30. 10. 1825 
Mšeno † 5. 12. 1894 tamtéž), veřejný činitel, 
spisovatel. Základní vzdělání získal ve Mšeně, 
pokračoval na studiích v České Lípě a Mla-
dé Boleslavi. Vyučil se kupectví v Mělníku.  
V dalším sebevzdělávání se mu věnovali dě- 
kan Antonín Hnojek a Josef Vlasák Ode-
šel do Prahy, kde nalezl upřímného rádce ve 
Václavu Krolmusovi. Jeho hlavní zásluhy se 
týkají národního probuzení na Mšensku, kam 
se z Prahy vrátil. Organizoval zde ochotní-
ky, ochotnické divadlo pod jeho vedením 
bylo jedno z prvních na Mělnicku, založil 
sokolskou jednotu a muzeum, ovlivnil roz-
voj školství. Byl autorem několika lido-
vých povídek, přispíval do různých časopisů  
a zejména Národních novin K. Havlíčka 
Borovského a českých listů v USA (mj. Po-
krok západu, první český list od roku 1871  
v Nebrasce). Byl proto velmi často vyslý-
chán policejními orgány. S lékařem Anto-
nínem Hákem se zasloužil o to, že Mšeno 
od roku 1848 bylo uvědomělým a vlaste-
neckým městem. Třikrát po sobě byl zvo-
len purkmistrem města a členem okresní-
ho výboru v Bělé pod Bezdězem. V roce 
1881 vydal publikaci o Janu Husovi.  
V roce 1882 daroval městu a škole svou 
knihovnu. Zahynul spolu se svou ženou do-
dnes nevysvětlenou úkladnou vraždou.

Diblík Jaroslav (* 16. 6. 1927 České Lib-
chavy † 12. 12. 1999 Praha), novinář a vyda-

vatel. Absolvoval reálné gymnázium v Ústí nad 
Orlicí a začal jako redaktor, působící nejprve 
ve východočeském kraji. Od roku 1965 patřil 
k čelným funkcionářům Svazu čs. novinářů 
(předseda Žurfondu), spoluzakládal Společ-
nost přátel Jugoslávie. Od roku 1971 bez za-
městnání, externě spolupracoval na festivalech 
dokumentárních, vědeckotechnických, země-
dělských a ekologických filmů. V roce 1968 
zakoupil chalupu v obci Kruh v Podbezdězí, 
odkud řídil v letech 1991 až do skonu Místní 
noviny Podbezdězí, měsíčníky Kokořínské čte-
ní a Polaban, dále vydával regionální díla (Kdo 
je kdo, také o jednotlivých obcích, mj. o obcích 
okresu Mělník, kam zasahovala i jeho činnost), 
pohlednice obcí, dopisní papíry s emblémy  
a kresbami. Knihu o něm sepsal Miroslav Sígl 
(Podbezdězský buditel, vyšla v roce 2002). Je 
pochován na hřbitově v Kruhu.

Liehmann Václav (* 19. 12. 1794 Stránka 
† 11. 8. 1875 Vepřek), varhaník, učitel. Učitel-
skou profesi získal v Litoměřicích a od roku 
1835 až do konce života muzicíroval ve Vepřku, 
Veltrusích a širém okolí. Také učil svého brat-
ra Antonína, který připravil mladého Antonína 
Dvořáka k cestě za slávou. Dovršil dlouhodo-
bou hudební tradici kdysi proslulé vepřecké 
fary, školy a obce.

Rokos Teodor (* 5. 6. 1865 Mšeno u Mělní-
ka † 19. 12.1954 Kostelec nad Labem), teolog., 
hudebník. Vynikl ve hře na violoncello, napsal 
četné skladby violoncellové, klavírní, chrámo-
vé, jakož i fantazie na české lidové písně.

Kulman Václav (* 8. 7. 1892 Kokořín – 
Truskavna † 20. 12. 1944 Praha – Pankrác), 
odbojový pracovník. Byl zatčen pro nedovole-
né překročení hranic, odsouzen k trestu smrti  
a popraven.

zdroj: M. Sígl – Kdo byl a je kdo,  

Nové knihy 
v Městské knihovně
Beletrie J. Hájíček: 
Vzpomínky na jednu 
vesnickou tancovačku; V. 
Vondruška: Husitská epopej I.; 
S. Mawer: Evangelium podle 
Jidáše; S. Shem: Duch místa; 
S. Bied-Charreton: Enjoy; 
J. Collins: Zpověď divošky. 

Detektivní romány
J. Adler-Olsen: Marco; F. Francis: Odmítnutí 
poslušnosti; J. Nesbö: Přízrak; T. Hayes: Já, 
Poutník. Dětská literatura M. 
Drijverová: České pověsti 
pro malé děti; A. Ježková: 
77 pražských legend.
Literatura faktu J. 
Zeman: Island – země lidí  
a skřítků; V. Černý: 
Templáři, křižáci a kacíři 
ve starých francouzských 
kronikách.

Tip na knihu
Simon Mawer: Evangelium podle Jidáše
Městská knihovna nabízí další titul britského 
spisovatele Simona Mawera – Evangelium pod-
le Jidáše. Ve fondu knihovny jsou další tři knihy 
tohoto autora. Patrně nejznámější je Skleněný 
pokoj – román inspirovaný skutečným osudem 
brněnské vily Tugendhat, dále Dívka, která 
spadla z nebe a Pád.

Anotace: „Mezi starověkými papyry od 
Mrtvého moře je nalezen pozoruhodný svitek. 
Pochází z prvního století našeho letopočtu  
a vše nasvědčuje tomu, že obsahuje pravdivé 
vylíčení Ježíšova života, jak ho zachytil Je-
huda iš Karijot – Jidáš Iškariotský. Pokud by 
se prokázala pravost svitku, stal by se z něj 

jeden z nejvýbušnějších psaných dokumentů  
v historii lidstva, který by zásadním způsobem 
otřásl základními tisíciletými dogmaty kato-
lické církve. 

Úkolem je svitek prozkoumat – potvrdit či 
vyvrátit jeho pravost. Je pověřen katolický 
duchovní páter Leo Newman, světově uzná-
vaný odborník na Koiné, dialekt starořečtiny, 
který se používal v oblasti východního Stře-
domoří na přelomu letopočtu, a zároveň muž, 
který je v novinách označován za „odpad-
lického kněze“. Leo je stále více pohlcován 
odkrýváním tajemství Jidášova svědectví, ale 
zároveň na něj doléhají i temné zákruty jeho 
vlastního života. Zakázaná, avšak neodola-
telná a zničující láska k vdané ženě. Příběh 
vášnivého a vrcholně tragického milostného 
vzplanutí jeho matky ve válkou rozvráceném 

Římě. Jeho vlastní prožitky lásky a zrady 
ohrožují pevnost a základy jeho víry stejně 
pronikavě, jako Jidášovo evangelium. Dra-
matický a emocemi nabitý románový příběh 
se klene mezi Evropou v období druhé svě-
tové války a Jeruzalémem dva tisíce let po 
Ježíšově narození.“

Mawer si – stejně jako v předchozích kni-
hách – vybral originální prostředí, do kterého 
zasadil příběh o lásce, pochopení i strádání.  
I zde neopomněl svou již tradiční historickou 
linii, kterou opět zasazuje do období 2. svě-
tové války, i když v daleko menší míře než  
v předchozích knihách. 

Přesto ani tato linie nemá pro děj nezane-
dbatelnou hodnotu. Autor tak opět rozehrává 
na několika frontách srdceryvný příběh, kte-
rý se dotkne nejednoho čtenáře.

POZVÁNKA
Srdečně Vás zveme na vystoupení herce, 
zpěváka a nekorunovaného krále české 

dechovky pana Josefa Zímy, které se koná
ve čtvrtek 18. 12. 2014 od 14 h

v Domově seniorů Mšeno 
Přijďte si poslechnout písně Karla Hašlera, 

Jaromíra Vejvody a dalších, jako jsou 
Šumařinka, Chasnická, Cikánka,  

Zbraslavská, Kdyby ty muziky, Škoda lásky, 
Prstýnek a jiné. Vstup zdarma



V neděli 26. 10. se v Litoměřicích konaly dět-
ské závody v lezení na rychlost a obtížnost – 
Litoměřický lezec. Závody byly určeny dětem 
od 6 do 14 let a ve čtyřech věkových katego-
riích startovalo celkem 25 dětí z Litoměřic  
a okolí, ze Mšena a z Prahy. 

Mšenské barvy hájil čtyřčlenný tým dětí  
z lezeckého oddílu TJ Sokol/LK Mšeno. Pro 
závodníky byly připraveny 3 kvalifikační  
a jedna finálová cesta na boulderové stěnce  
a čtyři delší cesty na rychlost na nově postave-
né lezecké stěně.

Finále boulderingu bylo společné pro 
všechny věkové kategorie a probojovalo se do 
něj celkem 7 závodníků a závodnic. Byli mezi 
nimi i naši tři zástupci, kteří zvládli přelézt 
všechny tři kvalifikační cesty a někteří z nich 
tím porazili i řadu soupeřů z vyšších věkových 
kategorií. Finálová cesta měla délku asi 15 
metrů zleva doprava s několika překvapeními,  
a končila obtížným převisem, se sérií nároč-
ných silových kroků. Každý závodník měl cel-
kem 3 pokusy bez časového omezení. 

Prvního ze sedmi finalistů zastavil hned prv-
ní, technicky obtížný krok, čtyři další, včet-
ně našich dvou mladších zástupců, dokázali  
 z finálové cesty zdolat první čtvrtinu. Druhý 
nejlepší boulderista z Prahy 4, dokázal dolézt 
těsně za polovinu. Kompletní finálovou cestu 
zdolal jako jediný z finalistů Patrik Bloudek, 
a získal tím pro Mšeno celkově první místo  
v boulderingu.

Do finále závodů na rychlost se kvalifikova-
li všichni čtyři naši závodníci. Lezlo se na dvou 
cestách, společných vždy pro dvě navazující 
věkové kategorie. Finálové cesty byly ale nato-
lik technicky obtížné, že přibližně polovina fi-
nalistů je nepřelezla celé a jednalo se tedy spíše 
o kombinaci obtížnosti s rychlostí. V kategorii 
D a C dosáhl nejlepšího času Martin Bloudek 
ze Mšena, v kategorii B a A byl nejrychlejší 
Patrik Bloudek, který cestu přelezl za poloviční 
čas, než druhý nejrychlejší finalista. Pořada-
telé udělili i jedno první místo, společné pro 
všechny kategorie rychlosti, kde se hodnotila 
technika přelezu. Toto první místo získala za 
nejelegantnější vyřešení všech lezeckých obtíží 
Eliška Mojteková ze Mšenského lezeckého od-
dílu. Součet výsledků z rychlosti a boulderingu 
se promítl do pořadí v jednotlivých věkových 
kategoriích, kde naši závodníci získali dvě prv-
ní a jedno druhé místo.

Výsledky našich závodníků: Eliška Moj-
teková – první místo za techniku přelezu 
v rychlosti, postup do finále boulderingu  
i rychlosti; Kristýna Dvorščíková – druhé místo 
v kategorii B (11-12 let), postup do finále boul-
deringu i rychlosti; Martin Bloudek – první mís-
to v kategorii C (9-10 let), nejlepší čas ve finále 
rychlosti kat. C a D, postup do finále boulde-
ringu; Patrik Bloudek – první místo v kategorii  
A (13-14 let), celkově první místo v boulderin-
gu, nejlepší čas ve finále rychlosti kat. A a B.

Honza Bloudek

Sokolské střípky

Litoměřický lezec

Podzimní 
sportování
28. 9. proběhl VI. ročník nohejbalového 
turnaje Memoriálu Václava Mokrého. Na 
turnaj se přihlásilo 9 družstev, utvořily se dvě 
skupiny, z kterých postoupila dvě družstva do 
pavouka. Pořadí – 1. Balkánci (Praha), 2. Tři 
bratři (Mšeno), 3. Potůček (Mělník), 4, Kec-
ky (Mšeno), 5. – 8. Potůček (Mělník), VHV 
(Mšeno), Papéni (Mšeno), Jana (Mělník), 9. 
Ondrášovka (Mšeno) 

V neděli 5. 10. proběhl tenisový turnaj 
smíšených dvojic. Ráno se sešlo 16 hráčů a ti 
se rozlosovali do smíšených dvojic. Hrálo se 
každý s každým a potom ještě systém pavou-
ka. Do finále se probojovali Radek Mansfeld 
– Dana Guttenbergová a Jana Malinská – Ro-
man Kolumpek, Dana s Radkem byli úspěš-
nější a celý turnaj vyhráli.

Další ročník Drakiády proběhl též v neděli 
5. 10. od 14 h na Větráku. Děti pouštěly draky 
a na závěr si opekly buřty.

V úterý 28. října jsme si znovu připomněli 
den vzniku samostatného československého 
státu již 10. ročníkem přespolního běhu s ná-
zvem „Běh Debří“. I letos se na startu sešla 
početná skupina malých i velkých vytrvalců, 
čítající 88 závodníků, z toho 40 žáků, 3 do-
rostenci a 45 dospělých. Všichni běžci absol-
vovali své trasy s velkým nasazením, snažili 
se zaběhnout co nejlepší časy. Vyhlášení vý-
sledků i samotný závod provázelo příjemné 
podzimní počasí. Výsledky a foto z této akce 
najdete na www.sokolmseno.cz

Pozvánka: Další ročník Běhu Boudeckou 
roklí proběhne v neděli 14. 12. 2014. Prezence 
od 9 h, start v 10 h. Více info na www.sokol-
mseno.cz

Z důvodu rekonstrukce se cvičení dětí 
a žen přesunulo do tělocvičny ZŠ Mšeno. 
Starší žactvo: pondělí 18 – 19 (M. Hájková, 
V. Kovacs); úterý 17:30 – 18:30 florbal – děti 
od 9 let (T. Uher). Čtvrtek 17 – 18 mladší 
žactvo, předškolní žactvo, rodiče s dětmi (K. 
Živná), 18 – 19 starší žactvo – gymnastika, 
všestrannost – děti od 7 let (R. Nečasová).

Ženy: úterý 19 – 19,30 cvičení podle Jill 
(souvislé posilování – předcvičuje Květa Živná), 
středa 18:00 – 18:45 „Aby záda nebolela“ 
(protažení kloubů a svalů – předcvičuje L. 
Bursová), čtvrtek 19 – 20 cvičení na velkých 
míčích (předcvičuje Květa Živná).

Radka Nečasová
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foto: Luboš Nechyba
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Vážení sportovní přátelé, nabízím vám hodno-
cení fotbalového podzimu 2014 v SK Mšeno.

Áčko Od letošní sezony došlo k rozšíření 
okresního přeboru na 16 týmů, a tak soutěž za-
čínala již 9. 8. 2014, díky čemuž jsme měli na 
přípravu o celých 14 dní méně. Nicméně jsme 
se s tím popasovali celkem dobře, účast na tré-
nincích byla slušná a povedlo se nám obnovit 
fyzický fond, což bylo znát v podzimních zá-
pasech. Po dlouhé době jsme krom odchodů na 
hostování do jiných klubů tentokrát zazname-
nali i příchody – Tříška (ukončení hostování na 
Vysoké), Brož (hostování z Neratovic) a Zeman 
(hostování ze Střezivojic). 

Z toho jsem měl opravdu radost. Zvláště od 
návratu Hynka Tříšky jsem si sliboval zkvalit-
nění celé naší hry a věřil jsem, že naši mladí 
hráči vedle Hynka i nadále fotbalově porostou, 
protože Hynek má bohaté fotbalové zkušenosti 
z vyšších souzěží. Už v přípravě jsem poznal, 
že i Brož a Zeman jsou, přes svůj mladý věk, 
výborní fotbalisté. Oba k nám do týmu skvěle 
zapadli, byli pro nás velkým přínosem a já dou-
fám, že u nás budou pokračovat i nadále.

V krátké letní přípravě jsme stihli odehrát 
pouze 2 zápasy, které jsme vyhráli. Kaňkou bylo 
zranění Wasyliwa, který se zranil hned v prvním 
přípravném utkání, ale toto zranění ještě nebylo 
dlouhodobé a Martin od 2. kola opět nastupoval, 
bohužel však ne na dlouho. 

První 2 mistrovské zápasy jsme odehráli 
doma a uspěli jsme pouze napůl, porazili jsme 
Libiš B a prohráli s Neratovicemi B. Pak jsme 
zajížděli na Pšovku B, kde jsme nevyhráli dlou-
hých 7 let. V tomto zápase jsme suverénně do-
minovali a vyhráli ho s přehledem 3:1. To nás 
povzbudilo a my jsme rozjeli šňůru 7 vítězných 
zápasů v řadě. 

Bohužel ale vše nebylo tak růžové, jak by se 
mohlo zdát. V zápase ve Chvatěrubech se dlou-
hodobě zranil náš kanonýr Wasyliw a v dalším 
týdnu, po zápase s Dolany nám oznámil svůj od-
chod do třetitřídních Střezivojic Tříška a to pro 
mě byla studená sprcha. Za týden jsme tak přišli 
o 2 střelce, kteří mají potenciál dát za půl sezony 
každý 8 – 10 branek. 

Přes tyto ztráty jsme ještě zvládli zápas s Kly, 
Hořínem a Borkem. Další ztráty v sestavě jsme 
měli i z důvodu zranění, což se ukázalo ve Vel-
trusech, kde jsme nečekaně podlehli 3:2. Od té 
doby už jsme zvládli pouze bod v Lobkovicích 
a povinné vítězství doma s posledními Beřkovi-

cemi a na závěr, po třech prohrách v řadě, jsme 
přivezli 3 body z PTZ. 

V podzimní části nás pronásledovala četná 
zranění a chvílemi veliká marodka. I já jsem mu-
sel několikrát opět na hřiště, přestože jsem věřil, 
že tato situace už nenastane. Když si spočítáme 
jména, která za áčko na podzim nastoupila, do-
staneme se na hrozivé číslo 27. Z druhé strany je 
pozitivní to, že máme kam sáhnout (béčko, do-
rost). Musíme si také přiznat, že s přibývajícími 
zraněními a nadcházejícím podzimem upadala 
účast na trénincích, což nám také samozřejmě 
moc neprospělo.

Ale abych neskončil kriticky. Podzim se nám 
až na závěr náramně vydařil. Dlouho jsme se vy-
hřívali v popředí tabulky a nasbírali jsme sluš-
ných 30 bodů. Pokud tým udržíme pohroma-
dě, dobře doplníme (návrat Wasyliwa, Tříšky)  
a kvalitně potrénujeme, můžeme se na čelo ta-
bulky zase dotáhnout. Závěrem chci říct, že toto 
mužstvo má fotbalovou kvalitu, drží pohromadě 
a je vidět jak se kluci neustále zlepšují. Sice má 
před sebou ještě hodně práce, ale zároveň zcela 
jistě i velkou budoucnost. 

Střelci podzimu: 7 – Guttenberg ml., 6 – Va-
lenta, 5 – Závěšický, 4 – Wasyliw 4, 2 – Tříš-
ka, 1 – Šledr, R. Kolumpek, Vaněk, Matúšek, 
Guttenberg st., Chorouš, Zeman, 2 vlastní góly 
soupeře = celkem 33 branek.

Béčko jako každoročně plní funkci hlavně 
záložního týmu pro áčko a v této části sezony 
jsme toho opravdu hojně využili. V béčku se 
také zapojují v soutěži dospělých naši dorosten-
ci a tím získávají důležité zkušenosti do jejich 
další kariéry a usnadňuje se tím jejich přechod 
mezi dorosteneckou a mužskou kategorií. Tra-
dičním nešvarem hráčů béčka je jejich účast, 
vlastně neúčast, v tréninkovém procesu. Je to 
škoda, protože je samozřejmě známo, že s tré-
ninkem jde všechno mnohem lépe.

Níže je hodnocení jednotlivých mládežnic-
kých týmů slovy samotných trenérů. Já k tomu 
mohu pouze doplnit, že nyní prožíváme, díky 
generačním obměnám, méně vydařené období, 
co se týká výsledků, ale není to nic strašné-
ho. Pozitivní je, že mládežnické týmy fungují, 
pravidelně trénují a to se časem zkrátka na vý-
sledcích projevit musí. Kluci ve všech týmech 
zkrátka potřebují trochu vyzrát. Nyní slibované 
hodnocení:

Dorost V této sezoně jsme byli přeřazeni 

Jiří Guttenberg, předseda Sk Mšeno, bilancuje letošní část fotbalové sezony

PODZiMní OhLÉDnUTí

z kladenské skupiny do boleslavské, která je 
kvalitativně trochu níže než právě kladenská 
ve které jsme minulou sezonu působili. Víme, 
že poslední sezona nebyla z těch nejlepších  
a letos posilněni většími zkušenostmi jsme si 
dali za úkol hrát klidný střed tabulky. Začátek 
sezony pro nás sice začal debaklem s Pšov-
kou a prohrou v Lužci, ale pak přišli tři výhry 
nad kvalitními mančafty a získali jsme důle-
žité body. Bohužel poté přišla série několika 
po sobě jdoucích zápasů bez výhry a tak jsme 
se pohybovali ve spodní části tabulky. Po po-
slední výhře nad Velkým Borkem figurujeme  
v tabulce na 9. místě s 15 body. Po podzimní 
sezoně mám spíše smíšené pocity, neboť bodů 
mohlo být daleko více, ale v některých zápa-
sech nám bohužel chybělo kus štěstíčka. Přes 
zimu pořádně potrénujeme a věřím, že v jarní 
části ztracené body co nejrychleji doženeme  
a že se nám boj o záchranu vyhne. 

trenéři Lukáš Dohnalík a Milan Šesták

Starší žáci Mužstvo starších žáků prošlo vel-
kým omlazením. Proti loňskému roku přišlo šest 
hráčů ze starší přípravky a muselo se vypořádat 
s přechodem na velké hřiště. To se pochopitelně 
podepsalo i na našich výsledcích. Z odehraných 
deseti mistrovských utkání jsme dokázali pouze 
dvakrát brát všechny tři body, to stačí na před-
poslední desáté místo. Věřím, že druhá polovina 
sezony bude v našem podání lepší a dostaví se 
i výsledky. Mužstvo je však hodně mladé a je 
tak příslibem pro budoucnost. Do jarní části by-
chom rádi sehnali posily a zajistili si tak důstoj-
nější místo v tabulce.

trenéři Jiří Zabilanský st. 
a Miroslav Prieložný

Mladší a starší přípravka Do podzimní části 
sezony se oba celky přípravky musely vypo-
řádat s generační obměnou. Ze začátku neby-
ly výsledky nikterak oslnivé. Přidali jsme ale 
tréninky třikrát týdně a začali se zlepšovat. 
Ve druhé polovině podzimní sezony už při-
cházela i vítězství a nakonec musím hodno-
tit podzimní část kladně. Věřím, že jaro bude  
z našeho pohledu ještě úspěšnější a rozšíříme 
kádry o nové naděje. V neposlední řadě bych 
chtěl vyzdvihnout spolupráci s Nebužely, které 
nám poskytly dva hráče na hostování. Oba byli 
velmi velkým přínosem a i díky nim se naše vý-
sledky stabilizovaly.

trenéři Jiří Zabilanský ml. a Zdeněk Ščasný

Na závěr mi opět dovolte poděkovat všem na-
šim trenérům, především těm mládežnickým 
a také všem těm, kteří nám pomáhají se zajiš-
těním všeho ostatního kolem fotbalu (občer-
stvení, dresy, hřiště, doprava a další). V nepo-
slední řadě chci také poděkovat všem členům 
výkonného výboru našeho klubu za jejich práci. 
Poděkování patří i zastupitelstvu města Mšena 
za jejich finanční podporu našemu spolku a dále 
děkuji i našim věrným divákům za jejich přízeň. 
Mým přáním je, aby se divácká účast při akcích 
na stadiónu zvýšila a to především na utkáních 
mládeže.

Vážení členové a příznivci SK Mšeno, vá-
žení občané, dovolte mi, abych Vám všem 
jménem výboru SK Mšeno popřál krásné 
Vánoce, hodně splněných přání pod stro-
mečkem a do Nového roku kopu zdraví  
a jen to nejlepší pro Vás i Vaše nejbližší. 

Jiří Guttenberg, předseda SK Mšeno


